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OPENBARE ZITTING 
 
 
De heer voorzitter 
 
Collega’s wilt ge plaatsnemen alsjeblieft? 
Het moet gebeuren. 
Zoals Liebaut zei: Het heeft ook iets van een café chantant. 
Meneer Liebaut, het heeft echt iets van een café chantant, hè? 
 
Collega’s wilt ge plaatsnemen? 
Dank u wel. 
Ik open de provincieraadzitting van donderdag 17 november. 
 
Ik heb verlofaanvragen van de heer Yoeri Note, Henk Heyerick en Mirèse Deckers. 
Zijn er nog? 
Mevrouw Van der haeghen. 
 
 
Mevrouw Van der haeghen 
 
Collega Greet De Troyer is ook verontschuldigd voorzitter. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Mevrouw De Troyer is verontschuldigd. 
Meneer Beke, zijn er verontschuldigingen? Neen. 
Meneer Liebaut, zijn er verontschuldigingen? Neen. 
Meneer Joris, zijn er verontschuldigingen? 
 
 
De heer Joris 
 
Meneer Eerdekens is ziek. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Hij is verontschuldigd. 
Meneer De Jaeger? 
 
 
De heer De Jaeger 
 
Dank u wel meneer de voorzitter. Ik zou de heer Bruno Alens willen verontschuldigen. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Mevrouw, bij u iemand? Niemand verontschuldigd. 
 
 
Mevrouw ? 
 
Mevrouw Lut De Jaeger komt later omdat zij in de Procoro-vergadering zit. 
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De heer voorzitter 
 
Ah, ze komt later. Dank u wel. 
 
We gaan van start. 
 
Vandaag gaan we de attributies, zoals meneer Vercamer het gisteren zo mooi zei, nemen van de heer 
De Buck. Ik zal bekennen dat ik tegenover vorig jaar een verbetering zal inbrengen. Vorig jaar heb ik u 
afgejakkerd door geen tussenkomsten toe te laten over aparte dingen en op het eind van de rit moest ik 
bekennen dat we een dag overhadden. Ik was niet voldaan. Nu gaan de mensen per thema, gelijk 
gisteren, dat doen. Ook voor meneer Dauwe en meneer Hertog. We hebben drie dagen voor jullie. 
Meneer Hertog en gij dinsdag, woensdag, donderdag. Er zijn 62 tussenkomsten voor u tweeën. En dan 
doen we volgende week maandag, over acht dagen, meneer Couckuyt en mevrouw Bruggeman. 
 
Vandaag beginnen we dus met een tussenkomst. We gaan Europese projecten en stedelijk beleid samen 
nemen. Een tussenkomst van mevrouw Colen. 
 
EUROPESE PROJECTEN EN STEDELIJK BELEID 
 
VANWAAR KOMEN DE VERSCHILLENDE SCHRIJFWIJZEN: VRAGEN OVER WERKINGKOSTEN, RELEVANTIE, 
INFORMATIEPUNT EUROPE DIRECT? 
 
Mevrouw u hebt het woord. 
 
 
Mevrouw Colen 
 
Dank u voorzitter. U begint al met een spraakverwarring. Ik weet ook niet hoe ik het moet noemen. Ik zal 
het maar het Informatiepunt Europa Direct noemen. Want in de verschillende teksten staat het telkens 
anders geschreven. Het staat op de website van de provincie ook in verschillende talen geschreven. En 
in de boeken van de begroting staat er telkens Europe met een e achteraan. Mijn eerste verzoek is om 
dan consequent een Nederlandstalige benaming te geven. Maar ik had ook graag geweten wat het netto 
aan de provincie kost. Ik heb dat niet kunnen uitmaken aan de stukken, want het komt zowel bij uitgaven 
als bij ontvangsten terug. Bij de ontvangsten zie ik wel dat de subsidie daalt ten opzichte van vorig jaar, 
maar dat heeft misschien te maken met het feit dat de Europadag niet ingericht wordt dit jaar. Dat weet ik 
niet. Maar wat is de nettokost voor de provincie? En dan ook de relevantie ervan, omdat zeer veel 
mensen tegenwoordig hun informatie opvragen via Internet. De info die in dat punt te verkrijgen is, is ook 
allemaal terug te vinden op het Internet. Ik zeg niet dat het daarom moet afgeschaft worden. Dat zeg ik 
niet. Maar wel mag de vraag gesteld worden of we dan constant elke dag van de week een bemand 
informatiepunt moeten hebben. Dus hoe wordt de werking van het infopunt geëvolueerd? En is het de 
taak van de provincie om niet alleen te informeren, maar ook een stukje propaganda voor de Europese 
Unie te voeren? Dan heb ik nog een opmerking. Heel veel van die informatiepunten liggen bij 
bibliotheken. Ook in Nederland is dat trouwens zo en dat lijkt mij ergens een elegante oplossing. Als 
mensen informatie nodig hebben, gaan ze al gauw naar een bibliotheek. Dat zal misschien de 
personeelsinzet voor dat punt kunnen beperken. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel mevrouw Colen. 
 
Cofinanciering Interreg-projecten. 
 
Tussenkomst van de heer Daniël De Vuyst. 
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VRAGEN MET BETREKKING TOT DE VERSCHILLENDE EUROPESE PROJECTEN WAARAAN DE PROVINCIE 

DEELNEEMT: BILAN, TOEKOMST, EVENTUEEL VERVOLG EN ONDERNOMEN ACTIES 
 
Meneer De Vuyst, u hebt het woord. 
 
 
De heer De Vuyst 
 
Dank u meneer de voorzitter. Meneer de voorzitter, meneer de griffier, geachte deputatie, collega’s. In de 
beleidsnota lezen wij dat de provincie haar rol in de Europese gebiedsgerichte programma’s voor 
gebiedsgerichte transnationale en interregionale samenwerking wenst verder te zetten. Ik juich dit 
initiatief ten zeerste toe, maar wens daar toch een bedenking bij te maken en enkele concrete vragen te 
stellen. Vooreerst de bedenkingen: De huidige programma’s lopen tot 2014-2015, terwijl de financiële 
middelen daarvoor nu reeds bijna volledig blijken te zijn besteed. En dan de vier concrete vragen: Is het 
mogelijk een bilan te geven wat deze programma’s voor de provincie hebben opgebracht? Twee: Hoe 
ziet de toekomst eruit? Ten derde: Krijgen deze programma’s nog een vervolg? En ten vierde en ten 
slotte: Welke acties ondernemen wij daarvoor? 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel meneer De Vuyst. 
Dat brengt ons tot het stedelijk beleid. 
 
Rubriek: Project Grens- en kanaalzone. 
 
Eerste tussenkomst: de heer Geert de Jaeger. 
 
WAT IS DE STAND VAN ZAKEN IN DOSSIER GRENS- EN KANAALZONE? 
 
Meneer De Jaeger, u hebt het woord. 
 
 
De heer De Jaeger 
 
Dank u wel meneer de voorzitter. De provincie Oost-Vlaanderen is een van de partners van het project 
Grens- en kanaalzone. Vanuit het projectbureau worden de acties van het strategisch plan gecoördineerd 
en aangestuurd. Dit plan heeft een sterke toekomstvisie op de ontwikkeling van de grens- en kanaalzone. 
Maar deze verdere ontwikkeling moet ook rekening houden met de kwaliteit van het leven en van het 
milieu. Centraal staan ondermeer de omwonenden, de kwaliteit van het leven en het milieu, zoals ik al 
zei, maar ook het landschap en de landbouw. Om dit alles in goede banen te leiden is er dus het 
projectbureau dat ondersteuning biedt met kwalitatieve acties. Nu, de werking van het Milieu klacht- en 
meldpunt in de kanaalzone wordt verder gezet. Heeft men stof-, reuk- of geluidshinder, dan kan de burger 
terecht bij dit meldpunt. Vergeten we niet dat de Gentse kanaalzone heel wat te lijden heeft van fijnstof. 
Jaarlijks wordt in het daggemiddelde de grenswaarde van fijnstof meer dan dertig keer overschreden. 
Trouwens, er werd ook een actieplan opgesteld voor de karakterisering van fijnstof, maar in het begin 
was het plan alleen gericht op de industrie. Andere sectoren, zoals het wegverkeer, de scheepvaart en 
gebouwverwarming werden later ook opgenomen in het plan. Wat is de stand van zaken in dit actieplan? 
Meer bepaald over het Milieu klacht- en meldpunt zelf, hoe staat het met de evaluatie? Welke evaluatie is 
er inzake de bekendheid van dit klacht- en meldpunt? Belangrijk is tevens de klachtenbehandeling op 
zichzelf. Hoe worden klachten geregistreerd en opgevolgd? En hoe is het gesteld met de 
klantvriendelijkheid en feedback met de klager? Is daar dan ook een bijsturing nodig? In het project 
Gentse kanaalzone zijn er ook initiatieven voor grensoverschrijdende samenwerking. Het project 
Grenzenloze kanaalzone bestaat uit een samenwerking van de provincie Oost-Vlaanderen met de 
provincie Zeeland en met andere steden zoals Gent, Evergem, Zelzate en Terneuzen, om ook de 
kanaalzone van Zeeland hierin te betrekken. In het kader van deze samenwerking worden beplantingen 
voorzien op bedrijventerreinen en op de koppelingsgebieden. Ook is er een grensoverschrijdende 
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bereikbaarheid van het openbaar vervoer en een betere afwikkeling van het doorgaand vrachtverkeer 
voorzien. Wat is eigenlijk de stand van zaken in dit project? Is er ook een bijsturing nodig? 
 
 
De heer voorzitter 
 
Meneer De Jaeger, ge moet u echt niet jagen. Ge doet het zeer snel, maar het is niet echt nodig. Want ge 
hebt een goede articulatie. 
Mevrouw De Meyer. Zelfde rubriek. 
 
 
KLACHTEN VAN BEWONERS IN VERBAND MET HET SYSTEEM VOOR REGISTRATIE VAN KLACHTEN OVER HET 

HAVENBEDRIJF 
 
Mevrouw, u hebt het woord. 
 
 
Mevrouw De Meyer 
 
Dank u wel. Voorzitter, députés, collega’s. Collega De Jaeger heeft het er eigenlijk ook al over gehad, 
over het klachtenmeldpunt. Het is zo dat de inwoners van de kanaalzone met alle klachten, gerelateerd 
aan de industriële activiteit in de haven, bij het meldpunt terecht kunnen. Eigenlijk 24 uur op 24, 7 dagen 
per week. Het is een gratis nummer en het functioneert eigenlijk als een aanspreekpunt en het doet de 
volledige registratie ervan. Het neemt ook, als men dat wil, contact op met de veroorzaker en zorgt ervoor 
dat klachten komen bij de instanties die daarvoor bevoegd zijn. Die klachten worden allemaal 
bijgehouden in een databank, zodanig dat ze goed kunnen opgevolgd worden en behandeld worden. Via 
dat klachtenmeldpunt komen die vragen of meldingen of klachten van de burgers dan terecht, ofwel bij 
een gemeente, bij een stad ofwel bij de afdeling milieu-inspectie en buiten kantooruren wordt er 
geregistreerd door het Havenbedrijf, waar een permanentie is. Het is eigenlijk daar dat het schoentje 
wringt. Het is daarover dat we klachten krijgen van bewoners. Dat zou een log systeem zijn buiten 
kantooruren. Het zou lang duren eer die medewerker, die de permanentie bemant geïnstalleerd is om 
eigenlijk de melding te kunnen registreren. Er zou nadien ook weinig of geen communicatie zijn over de 
opvolging ervan. Ik weet wel dat voor het aanpakken van bepaalde meldingen vaak veel overleg, soms 
langdurig onderzoek en veel investeringen nodig kunnen zijn en dat er ook niet altijd direct resultaten 
verwacht kunnen worden. Maar toch is het belangrijk voor de bevolking dat zij bij de melding van een 
klacht zo vlug als mogelijk wordt geïnformeerd over de aard en/of oorzaak van de milieuhinder en wat er 
met de klacht gaat gebeuren. Want vaak gaat de klacht immers over buurhinder of lichamelijke klachten 
die kunnen optreden bij een of andere ontsnapping van chemische stoffen. Dan is het eigenlijk wel 
belangrijk voor die mensen dat de melding vlot wordt afgehandeld, dat de bevoegde instantie doortastend 
ingrijpt en dat er voldoende feedback is. Ook in het geval er niet direct iets kan gedaan worden met de 
melding, bijvoorbeeld omdat men de veroorzaker niet direct kan duiden, omdat het bedrijf in kwestie geen 
melding gedaan heeft van de calamiteit, zou er toch voldoende duidelijke feedback moeten zijn. Het gaat 
dus eigenlijk vooral over buiten de kantooruren en in het weekend. Als er bijvoorbeeld op vrijdagavond of 
zaterdagmorgen iets gebeurt, blijft het meestal liggen tot maandag eer er iets mee gedaan wordt. Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel mevrouw De Meyer. 
 
Rubriek: Project Gentse kanaalzone coördineren. 
 
Meneer Van Pée. 
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WANNEER ZULLEN DE BEPLANTINGEN TER BUFFERING VAN DE KANAALDORPEN WESTERDONK, SINT-KRUIS-
WINKEL EN HET COMPLEX LANGERBRUGGESTRAAT TE OOSTAKKER UITGEVOERD WORDEN? 
 
Meneer Van Pée, u hebt het woord. 
 
 
De heer Van Pée 
 
Dank u wel meneer de voorzitter. Meneer de voorzitter, geachte collega’s. Bij het doornemen van het 
jaarverslag 2010 en het jaarprogramma 2011 van het project Gentse kanaalzone, zie ik dat er op 
bepaalde locaties langs de R4 groenbeplanting voorzien wordt. Dan kijk ik specifiek naar de groenaanleg 
en de geluidsbuffering die langs de R4 prioritair wordt voorzien voor Desteldonk, Sint-Kruis-Winkel en 
langs het nog te bouwen ontsluitingscomplex Langerbruggestraat te Oostakker. In 2011/2012 zal AWV 
aan VLM de opdracht geven om voor deze aanplantingen bestekken uit te werken. Meneer de 
gedeputeerde, wanneer zal deze beplanting ter buffering van deze drie kanaaldorpen uitgevoerd worden? 
Want in dit gebied is elke bescherming voor het wonen van de hinder der havenactiviteiten meer dan 
nodig. Ik dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Meneer De Buck, het is aan u. 
 
 
De heer gedeputeerde De Buck 
 
Dank u meneer de voorzitter. Meneer de voorzitter, collega’s uit de deputatie en de raad. Ik zal beginnen 
met een antwoord te geven op de vraag van mevrouw Colen die het inderdaad, misschien terecht, heeft 
over de naamverwarring in verband met wat bij zijn oprichting in 1997 heette het Infopoint Europe. En dat 
achteraf op Europees niveau herdoopt werd tot Europe Direct. Wij hebben dat dan aangepast, omdat we 
ook vonden dat het geen Nederlandse naam was, tot het Informatiepunt Europa Direct. Dus de basis 
Infopoint Europe, niet Nederlands, gewijzigd in Europe Direct, is op ons initiatief geworden Informatiepunt 
Europa Direct, omdat dit zeker naar de burger begrijpelijker en aanvaardbaarder is. Mochten daar 
verwijzingen zijn op de website waar die verschillende benamingen nog voorkomen, we zullen dat 
nagaan en de alleszins verouderde term Infopoint Europe vervangen. 
Wat betreft de financiering, meneer de voorzitter, is het dus inderdaad zo dat de grootste financier hierin 
de provincie zelf is. Wij dragen 125.241 euro bij. Van Europa ontvangen we 25.000 euro en via 
Buitenlandse Zaken ontvangen we nog 10.818 euro om precies te zijn. De loketfunctie die wij hebben in 
het PAC is slechts een aspect. De meeste vragen worden inderdaad via e-mail beantwoord. Dat fysieke 
loket is eigenlijk een vereiste dat uitgaat van Europa als dusdanig. Maar wij staan ook in ruime mate in 
voor het verspreiden van documentatie. Dat zijn brochures, leaflets, kaarten, enzovoort. Mevrouw noemt 
het propaganda voor Europa. Wij noemen het informeren over Europa, maar dat zal afhangen van de 
visie die men over Europa heeft. Maar belangrijk is ook het feit dat wij dat informatiecentrum eigenlijk 
beschouwen als een geïntegreerd onderdeel van onze dienst Economie in Europese en internationale 
samenwerking. Dat heeft eigenlijk ook een doelstelling, meneer de voorzitter, want wij moeten ook 
voorlichten over de Europese programma’s waarin de provincie participeert. Doelstelling 2: 
plattelandsontwikkeling, PPDO, Leader, grensoverschrijdende programma’s. En wij moeten eigenlijk ook 
mogelijke actoren en indieners van die programma’s zoveel mogelijk op de hoogte houden. Ook daarvoor 
gebruiken we eigenlijk dat loket en dat infopunt, naast het informeren en het sensibiliseren over Europa. 
Het laat ons toe om directe informatie te geven over hoe Europa in elkaar zit, welk beleid er gevoerd 
wordt, wat de Europese programma’s zijn, wat de instellingen en de financieringsmogelijkheden zijn. Wij 
gaan daar uit van een doelgroepenbeleid. Wij mikken op het algemeen publiek, op het onderwijs, op de 
lokale besturen. En er worden zoveel mogelijk linken gelegd met de eigen administratie. Wij organiseren 
lezingen, interactieve tentoonstellingen, studiedagen, een Europadag en ook voor het onderwijs worden 
hier, mevrouw, speciale acties ontwikkeld. Namelijk voor zowel het lager onderwijs als voor het secundair 
onderwijs zijn er speciale acties. Die we zoveel mogelijk trachten in te passen binnen de eindtermen die 
geformuleerd worden en die voor alle netten inpasbaar zijn. Wij werken ook samen met de provinciale 
diensten en met het informatiepunt voor de digitale nieuwsbrief. Wij werken samen met de andere 
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provincies en met de vertegenwoordiging van de Europese Unie in België en met het Europees 
parlement. Zover, meneer de voorzitter, mijn antwoord. 
 
Dan kom ik bij de vraag van collega De Vuyst. Wij werken inderdaad vanuit de provincie als partner 
samen in een aantal Europese programma’s. Die kunnen we grosso modo indelen in twee categorieën. 
Er is ten eerste het algemene Doelstelling 2-programma, dat een zuiver economische focus heeft met als 
thema’s: ondernemen, innovatie en ruimtelijke economische ontwikkeling. Daarnaast is er een reeks 
Interreg-programma’s die grensoverschrijdende, transnationale en regionale partnerschappen omvatten. 
Het klopt, meneer de voorzitter, dat eigenlijk de Europese middelen die in de huidige 
programmeringperiode zijn beschikbaar gesteld, vrijwel allemaal al toegewezen zijn. Periode 2007-2013 
met uitloop voor lopende projecten tot 2015. Ik zal ze u een voor een opsommen en de cijfers weergeven 
van wat daarin besteed is. Doelstelling 2-programma waar ik het eerst over gehad heb, daar gaat het 
over 25,5 miljoen euro van de Europese Unie beschikbaar voor projecten met effect in Oost-Vlaanderen. 
De provincie zelf heeft hier ongeveer 2 miljoen aan toegevoegd en samen met andere cofinanciers 
komen we tot een globale besteding op Oost-Vlaams grondgebied van zowat 56 miljoen euro. Uit het 
grensoverschrijdende programma, dan ben ik bij de Interreg-programma’s, bij het eerste en zowat 
voornaamste Interreg-programma, namelijk Vlaanderen-Nederland. Voor Oost-Vlaanderen konden we 
een beroep doen op 11,8 miljoen euro. Die zijn wel volledig benut op dit ogenblik. Wij hebben zelf een 
kleine 4 miljoen euro hierin geïnvesteerd. Het globaal bestede bedrag Europees, Oost-Vlaams en van 
andere cofinanciers bedraagt hier 30 miljoen euro in de programmeringsperiode. Wij hebben ook het 
programma Frankrijk-Wallonië-Vlaanderen waarin we participeren. Hier zijn 2,9 miljoen euro Europees 
geld benut. 500 000 euro cofinanciering staat hier tegenover en we hebben een budget met andere 
partners van 5 miljoen euro. Programma 2 Zeeën, Vlaanderen, Frankrijk, Nederland en het Verenigd 
Koninkrijk, daarin werd ongeveer 3 miljoen euro Europees geld gegenereerd. Provinciale cofinanciering 
rond de 700 000 euro. Hier in dit programma zijn nog middelen beschikbaar op dit ogenblik, maar men 
vermoedt, er is een laatste call, dat ook tegen het einde van het jaar alles hier zal toegewezen zijn. We 
nemen ook deel aan een aantal transnationale programma´s voor de gebieden Noordzee en Noordwest-
Europa. Hier is bijna 5 miljoen euro Europese middelen naar Oost-Vlaanderen gevloeid. Onze 
cofinanciering is hier zeer beperkt. Wij hebben ook het interregionaal programma Interreg 4c waar 
partners uit de gehele Unie met elkaar kunnen samenwerken en waar ge dus geen beperktheid hebt in 
de ruimte. Maar men kan over geheel de Unie daarin samenwerken. Hier is tot vandaag ongeveer 
9 miljoen euro benut, waarvan 400 000 euro provinciale cofinanciering. 
U zult vragen: Wie zijn de begunstigden? Wie zijn de projectindieners? Daar gaat het dan over. Wel, 
eigenlijk moeten we zeggen ook de provincie zelf is een voorname indiener van projecten om eigen 
beleidsdoelstellingen te financieren. Maar daarnaast zijn het ook de kennisinstellingen, zoals de 
universiteit en de hogeschool, die daarop een beroep doen. Ook de gemeenten. Middenveld organisaties 
zoals Unizo, Voka, Boerenbond participeren hier ruim in. En dan meneer de voorzitter, is er natuurlijk de 
belangrijke vraag die de collega stelt naar de toekomst. Want we zijn aan het einde van een 
programmeringperiode. Wat daarna? Wel, vorige maand heeft Europa eigenlijk zijn eerste tekst 
bekendgemaakt over de inhoud van de vervolgprogramma’s. Inhoudelijk is het hierbij duidelijk dat de 
Europese agenda 2020 sterk bepalend zal zijn voor wat zal kunnen binnen deze programma’s. De nadruk 
ligt hier op innovatie, op duurzame economie en op een groenere economie en ook op de sociale 
inclusie. Dat zal ook een belangrijk onderwerp zijn in deze nieuwe programmeringperiode. Maar, we 
moeten hier ook verwijzen naar de interne staatshervorming. Wat zullen de gevolgen zijn voor de 
provincies? Welke rol zullen wij hier nog te spelen hebben in deze programma’s? Betreffende Interreg-
programma’s blijkt onze rol niet ter discussie te staan op dit ogenblik. Wat betreft Doelstelling 2 is dit 
minder duidelijk. Maar uiteraard blijven wij ijveren voor ons bestaan en om de belangrijke functie die wij 
hebben ook in Doelstelling 2 te handhaven. Op het vlak van de voorbereiding, plannen wij voor volgend 
jaar een stakeholdersconferentie in het kader van de Euregio Scheldemond samenwerking. In het kader 
van de VVP-commissie Europa staat voorbereiding van de nieuwe programma’s uiteraard reeds op de 
agenda. En op internationale schaal beschikken we in het kader van WVEG, de Werkgemeenschap Van 
Europese Grensregio’s, waarvan uw dienaar ondervoorzitter is, over een belangrijk instrument van 
informatie en lobbying in Europa. Tot zover mijn antwoord voor collega De Vuyst. 
 
Dan kom ik bij het stedelijk beleid, bij het project Gentse kanaalzone. De heer De Jaeger vraagt naar de 
stand van zaken. Project Gentse kanaalzone werkt samen met het project Zeeuws-Vlaamse kanaalzone, 
binnen wat we noemen het project Grenzenloze kanaalzone. Dit project kreeg op 6 oktober 2010, zowat 
een jaar geleden, 493 500 euro Europese subsidie toegekend. Samen met de cofinanciers in dit project 
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komen we tot bijna aan 1 miljoen euro, namelijk 987 000 euro die beschikbaar zijn in dit project, waarin 
men vooral focust op drie zaken. Ten eerste een beter grensoverschrijdend openbaar vervoer in 
kanaalzone Gent-Terneuzen. Ten tweede het sturen van het doorgaand vrachtverkeer via aanbevolen 
vrachtroutes door Zelzate en Sas van Gent. En ten derde een aangenamer en groener landschap in de 
kanaalzone, een onderwerp dat hier al vaker ter sprake gekomen is. De collega focust vooral op het 
verbeteren van landschappelijke kwaliteit in de kanaalzone. Hier zijn verschillende projecten opgenomen, 
waaronder voornamelijk het uitvoeren van drie voorbeeldprojecten voor de landschappelijke inkadering 
en inrichting van de bedrijventerreinen, collega’s. Bedoeling is hierbij dat restgronden langs wegen, 
spoorlijnen, gasleidingen, enzovoort, groener ingericht en beheerd worden. Niet alleen de fauna en de 
flora zullen hier beter van worden, maar ook voor de inwoners en voor de bezoekers van de kanaalzone 
zou dit moeten leiden tot een aangenamer landschap. Op strategische plekken binnen het havengebied 
zullen die voorbeeldprojecten worden gerealiseerd. Het is de bedoeling om zowel publieke als private 
eigenaars aan te sporen om deel te nemen aan dit project om los van die voorbeeldprojecten achteraf 
eigen initiatieven te nemen. De projecten zijn in voorbereiding en de uitwerking hiervan, collega, is 
voorzien voor 2012. Op dit ogenblik worden door het projectbureau van de Gentse kanaalzone, samen 
met het Havenbedrijf en de betrokken gemeentebesturen, onderhandelingen gevoerd om actoren op het 
veld te vinden met wie men kan samenwerken om die voorbeeldprojecten uit te voeren. Dat is de stand 
van zaken, maar ik herhaal, men mikt dus zowel op publieke als op private eigenaars voor deze 
voorbeeldprojecten. 
 
Uw vraag is ook gedeeltelijk verweven met de vraag van mevrouw De Meyer in verband met de 
klachtenregistratie. Er moet mij hier toch iets van het hart, meneer de voorzitter, voor ik een algemeen 
antwoord geef. De provincie heeft op zich genomen om de financiering van dat klachtenmeldpunt op zich 
te nemen, maar heeft niet het beheer over dat klachtenmeldpunt. Dus wij zijn hier de sponsor als 
dusdanig. Wij hebben daarvoor een contract van zes jaar afgesloten, beginnende in het jaar 2008, dacht 
ik. Maar wij zullen ook aandringen op een beter beheer, want eigenlijk ‘wie betaalt zou ook moeten 
kunnen bepalen’ en dat is hier niet altijd het geval. Wij nemen dus kennis van de klachten ter zake, maar 
het beheer daarvan hebben wij niet in handen. Dat berust bij het Havenbedrijf als dusdanig. Dat moest 
mij toch even van het hart voordat ik de, in vele gevallen terechte, kritiek zal beantwoorden. Het is het 
projectbureau van de Gentse kanaalzone, dat eigenlijk samenwerkt met het Havenbedrijf. Wie belt buiten 
kantooruren, het is hier al gesteld, in de weekends en op de feestdagen, die wordt rechtstreeks 
verbonden met het Havenbedrijf. Klachtenregistratie gebeurt op twee manieren zoals hier reeds gesteld 
is. Ofwel schriftelijk op een vooraf geprint formulier. De digitale input volgt dan later. Ofwel direct digitaal. 
In het laatste geval kan het inderdaad enigszins duren eer de klacht is ingebracht. Er zijn klachten dat de 
registratie niet vlot verloopt. Vanuit het projectbureau zullen we erop aandringen dat het Havenbedrijf 
gevraagd wordt om na te gaan hoe die klachten zo rap mogelijk kunnen genoteerd worden. In ieder geval 
worden er vanuit de provincie regelmatig opleidingen voorzien rond, vergeef mij het lange woord, 
milieuklachtenregistratie- en opvolgingsysteem. En die opleidingen worden ook gegeven voor de 
havenkapiteinsdienst. De afkorting, het is een lelijke afkorting van dat geheel, is MTKROS. De 
communicatie over de opvolging van een klacht. We moeten hier een onderscheid maken voorzitter 
tussen de klasse 2-bedrijven – in het algemeen sturen de gemeenten Evergem, Zelzate en de stad Gent, 
een brief naar de klager over de klachtenbehandeling en zowel een ontvangstmelding als een melding 
van de eindafhandeling gebeuren hier. Klasse 1-bedrijven, de afdeling milieu-inspectie, afkorting AMI, 
stuurt in de regel een brief naar de klager met de vermelding van de ontvangst van de klacht en van het 
telefoonnummer waarop AMI kan gecontacteerd worden. Doch dit gebeurt niet systematisch. Waarom 
niet systematisch? Wanneer het gaat om een klager die regelmatig klaagt bijvoorbeeld en die weet dat de 
milieu-inspectie de klacht in behandeling heeft, of wanneer de LNE afdeling milieu-inspectie ter plekke 
gaat en mondeling contact heeft gehad met de klager. 
 
Collega Van Pée die een groot kenner is van dat dossier, stelt de vraag over de beplantingen in verband 
met de buffering. De bewoners van de kanaaldorpen Oostakker, Sint-Kruis-Winkel en Desteldonk zijn, 
inderdaad collega, al lang vragende partij voor groenaanleg en geluidswering langs de R4-Oost, beter 
gekend als de Kennedylaan. Groenaanleg en geluidsbuffering langs de R4 zijn ook opgenomen trouwens 
in het strategisch plan Gentse kanaalzone als belangrijke maatregel voor het verbeteren van de 
leefbaarheid in de kanaaldorpen Sint-Kruis-Winkel, Desteldonk en Oostakker. In dat strategisch plan voor 
de Gentse kanaalzone is gekozen voor het behoud van deze kanaaldorpen, mits het nemen van 
maatregelen voor het verbeteren van de leefbaarheid in de dorpen. En daar gaat het nu precies over. Het 
aanplanten van groen en het plaatsen van geluidswering langs de R4 is de bevoegdheid van het 
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Agentschap Wegen en Verkeer Oost-Vlaanderen. Het Agentschap Wegen en Verkeer Oost-Vlaanderen 
neemt de vraag naar groenaanleg en geluidsbuffering ter harte en het heeft twee jaar geleden de 
opdracht gegeven aan de Vlaamse Landmaatschappij om een masterplan groenaanleg op te stellen en 
aan de afdeling Wegenbouwkunde om de nodige geluidsmetingen te doen. De beplanting op het nog te 
bouwen complex aan de Langerbruggestraat zal worden opgenomen in het bestek infrastructuurwerken. 
De beplantingen in Desteldonk vormen een afzonderlijk dossier, net als die in Sint-Kruis-Winkel, waar in 
eerste instantie enkel die beplantingen zullen worden aangebracht die de latere plaatsing van de 
geluidsschermen niet zullen hypothekeren. Men moet die twee met elkaar kunnen verzoenen. Momenteel 
voert het Agentschap Wegen en Verkeer Oost-Vlaanderen samen met de stad Gent en het projectbureau 
Gentse kanaalzone de gesprekken om de nodige middelen bijeen te krijgen voor de groenaanleg en de 
geluidswering in Oostakker en in Sint-Kruis-Winkel. Gedacht wordt ondermeer aan de uitbreiding van het 
Interreg-project Grenzenloze kanaalzone, waar men een deel van de middelen zal trachten uit te putten. 
Maar hoe dan ook, het grootste deel van de middelen moet komen uit de budgetten van het Agentschap 
Wegen en Verkeer en van de stad Gent. Afhangend van de hoogte van de geluidshinder, van het aantal 
decibel, wordt die coëfficiënt bepaald. Voor deze werken heeft het Agentschap Wegen en Verkeer Oost-
Vlaanderen de volgende timing. 2012 en 2013 opmaak van de technische plannen. 2013 en 2014 
realisatie. Tot zover meneer de voorzitter. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. Vraagt nog iemand het woord? 
Meneer Liebaut. 
 
 
De heer Liebaut 
 
Voorzitter, ik twijfel geen moment aan het nut van Infopunt Europa. Ik ben zelf een regelmatige bezoeker. 
Als ik in het Zuid moet zijn, in het PAC moet zijn, ik zal daar altijd langs gaan. Ik kan mij daar 
bevoorraden, al was het maar om de informatie door te geven. Ik ken een paar mensen die daarin 
geïnteresseerd zijn, zoals ikzelf geïnteresseerd ben. Dus ik twijfel niet aan het nut daarvan. Ik stel alleen 
vast dat gedeputeerde spreekt van een investering van 56 miljoen euro, zij het dan gespreid over 
verschillende jaren. Dat is een enorm bedrag eigenlijk voor onze provincie. Mijn vraag is, dan leg ik de 
link naar dat informatiepunt, is toch dat daarvan zo weinig doordringt bij de publieke opinie. Het publiek is 
niet op de hoogte van wat Europa doet. Vandaar trouwens ook het grote Euro-scepticisme dat bestaat. 
Dat eigenlijk, om het woord te gebruiken, leidt tot een democratisch deficit. Want de instelling bestaat. Ze 
is miljardenverslindend. Maar waarvoor dient het? Welk nut heeft het? Scepticisme bestaat. En daarom 
stel ik mij toch de vraag: Zou het toch niet mogelijk zijn om de publieke opinie iets meer te bereiken met 
de enorme investering die Europa en de provincie doen, zodat het publiek op de hoogte is van wat er 
gebeurt en waarvoor het geld dient? Die vraag stel ik mij toch. Kan dat infopunt niet een grotere rol 
spelen ter zake? De tweede vraag: Of het niet nuttig zou zijn om dat infopunt iets mobieler te maken? Ik 
weet dat het gemakkelijk gezegd is, hier vanuit, maar daarnaast ligt het winkelcentrum. Daar kom ik af en 
toe ook, zij het dan in sneltreinvaart. Maar daar komt heel veel volk. Meer volk dan bij het infopunt, 
eufemistisch gezegd. Is een verplaatsing naar die ruimte en andere ruimten in de stad Gent en in andere 
steden mogelijk is om inderdaad de Europese informatie toch bij het publiek dieper te laten doordringen? 
Efficiënter te laten doordringen. U hebt ons bij het begin van de vergadering, meneer de voorzitter, 
uitgenodigd om ons niet te beperken tot alleen de vraagstelling die op papier staat. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Die uitnodiging is ook pro forma. 
Meneer Beke. 
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De heer Beke 
 
Voorzitter, wat aansluitend bij collega Liebaut, nu wij bezig zijn bij Europa en de uitstraling en het bekend 
maken, het is jammer dat de député van cultuur hier nu niet aanwezig is. Maar in de komende jaren staan 
wij wat de provincie betreft voor een zeer belangrijk project. Weliswaar in de culturele sfeer, Francia 
Media, dat zal gedragen worden door het provinciaal archeologisch museum, onze twee sites, Velzeke 
en Ename, waar in het nieuwe gebouw in Ename ook belangrijke activiteiten vanuit het museum zullen 
plaatsvinden. Dat project is een Europees project. Het is eigenlijk een transversaal Europees project met 
als doelstelling de Europese gedachte te versterken vanuit een historische context, om dat te 
actualiseren en te versterken. Ik denk dat, als we het hebben over grensoverschrijdende en transversale 
werkingen, hier ook een uitdaging ligt om vanuit onze Europese voorlichtingsopdracht die we hebben, 
gekoppeld aan dat culturele, dat wij daar een schitterend project van kunnen ontwikkelen. Dat wij dit naar 
het zeer brede publiek kunnen laten doorstromen, wetende dat er vanuit Europa heel wat middelen voor 
beschikbaar worden gesteld. Ik wil het gewoon even meegeven. Het zal later, wanneer we het hebben in 
de Cultuur, nog wel opnieuw ter sprake komen. Dank u wel. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Meneer Liebaut. Ik bedoelde dat natuurlijk hilarisch. Ik bedoelde: Vorig jaar heb ik daar een fout gemaakt 
door mij te laten opjagen en dan te zeggen ‘ik heb een dag over’. Dat gaan we niet doen. Als mensen 
willen tussenkomen op een thema, dat verrijkt het debat en dat verrijkt ook de democratie. Dat heb ik 
willen zeggen. 
Meneer De Buck u wilt nog antwoorden natuurlijk. 
 
 
De heer gedeputeerde De Buck 
 
Dank u meneer de voorzitter. 
 
 
De heer voorzitter, bij interruptie 
 
Meneer De Buck, mag ik eerst nog mevrouw Colen laten, dan kunt ge misschien ook daarop antwoorden. 
Mevrouw Colen. 
 
 
Mevrouw Colen 
 
Ik zal het kort houden. Maar ik huiver een beetje van de stelling van: het democratisch deficit komt omdat 
burgers te dom zijn. In feite bevestigen, zowel collega Liebaut als collega Beke, mijn stelling dat het niet 
louter neutrale informatie is maar een vorm van zieltjes winnen voor de Europese Unie. Maar goed, we 
zullen daarover van mening verschillen, dat is dan zo. Maar ik had gewezen naar een bibliotheek en ik 
heb dat misschien niet genoeg uitgelegd. Het was eigenlijk in het kader van het feit dat de provincie toch 
ook deelneemt aan het project Waalse Krook. En een bibliotheek is bij uitstek toch een plaats waar 
mensen niet toevallig voorbij komen, maar openstaan voor informatie, langs komen en uw Europees 
Informatiepunt kunnen treffen. Aangezien de provincie deelneemt in het project waar de nieuwe 
bibliotheek komt, dacht ik dat daar misschien een kans was, alhoewel ik er niet helemaal achter sta, om 
dat informatiepunt daar een breder publiek te laten ontmoeten. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Mevrouw Muyshondt. 
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Mevrouw Muyshondt 
 
Voorzitter, de vorige sprekers leggen eigenlijk toch ook de vinger op de wond, zou ik zeggen. Ik was hier 
al de cijfertjes aan het opschrijven. Dan schrikt ge wel even, want 50 miljoen, dat is zomaar uitgesproken. 
Het zijn wel euro’s. Als we dan even terugdenken aan onze frank, dat is dan meer dan veertig maal 
zoveel. Dat is wel een heel … 
 
 
De heer voorzitter, bij interruptie 
 
2 miljard mevrouw. 
 
 
Mevrouw Muyshondt 
 
Ja, ja, dat zit zeker niet in mijn portemonnee. Dat zit in de portemonnee van ons allemaal, van onze 
provincie. Wij moeten daar goede projecten mee financieren en dat moet eigenlijk terugvloeien naar 
degenen waar het voor bestemd is en dat is voor ieder van ons en allen die binnen onze provincie 
wonen. Dus inderdaad, laat het klaar en duidelijk zijn voor de mensen. Ik hoor de gedeputeerde ook 
zeggen: Steden en gemeenten kunnen er allemaal een beroep op doen, kunnen daar projecten voor 
indienen. Weten die dat? Wordt dat ondersteund en bekeken samen met de provincie, van die stad heeft 
behoefte daaraan, die gemeente heeft behoefte daaraan? Zou men dat kunnen halen uit die hele grote 
pot van 2 miljard Belgische frank, van een goede 50 miljoen euro? Dat zou ik toch echt heel graag 
hebben. We hebben nog een jaar om over dit geld te beschikken, of een klein beetje nog. Laat ons toch 
een laatste inspanning daarvoor doen, want we weten ook niet na de volgende legislatuur wat met 
Europa, wat met Vlaanderen, wat met onze regio’s gebeurt. En laten we toch vanuit de provincie dan ook 
de nodige aandacht aan besteden dat het terug kan gaan naar voor wie het bestemd is. Dank u wel. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Meneer De Buck, nu is het aan u. 
 
 
De heer gedeputeerde De Buck 
 
Goed, dank u voorzitter. Wel, ik kan natuurlijk mevrouw Muyshondt geruststellen. Bij het begin van de 
programmeringperiode worden er oproepen gedaan naar alle mogelijke stakeholders en worden er 
vergaderingen en voorlichtingsvergaderingen georganiseerd. Maar ge zoudt soms verschieten, meneer 
de voorzitter, als ge ziet als ge een dergelijke oproep doet, wij hebben dat per regio gedaan, hoeveel of 
hoe weinig en wie er dan afkomt als ge een uitnodiging verstuurt. Want ook dat mevrouw is soms 
frustrerend. Maar die vergaderingen, die sensibiliseringsacties, die hebben plaats. 
 
Over de communicatie, meneer Liebaut, dat is een vraag die wij ook dikwijls behandelen in de 
stuurgroepen en de comités van toezicht, want Europa legt ons een aantal verplichtingen op die wij trouw 
nakomen. Het probleem is, wanneer we die zaken moeten vertalen in mensentaal en in de pers moeten 
kunnen laten doordringen, dat het niet altijd het geval is. We hebben vastgesteld dat het veel 
gemakkelijker is per project aan communicatie te doen, bijvoorbeeld het project Manoeuvres waar de 
stad Oudenaarde bij betrokken was - over een aantal veldslagen en sites waar veldslagen plaatsgehad 
hebben - of het Linieproject, dat het gemakkelijker is om over individuele projecten te communiceren 
omdat het dan tastbaar is in een Europees programma. Het woord Interreg verkopen aan de mensen is 
niet evident. Dat hebben we geleerd uit de ervaring. Het project Biobase duidelijk maken, dat is een 
project dat we hier grensoverschrijdend uitgevoerd hebben met de provincie Zeeland, proefcentrum voor 
research over bio-energie, dat alles samen 21 miljoen euro gekost heeft. Dat naar de wereld en naar de 
mensen die daar belangstelling voor hebben, propageren is gemakkelijk. Omdat het duidelijk en zeer 
concreet is. Alleen, meneer de voorzitter, denk ik dat we hier ook een beetje het probleem zien dat we bij 
herhaling hebben: Waarom kent men de provincie niet? Waarom kent men onvoldoende het Vlaams 
parlement? Waarom kent men onvoldoende de senaat? Waarom kent men onvoldoende Europa? Dat is 



 DEBATTEN 

Provincieraad van 17 november 2011 11 

een vrij algemene discussie. We trachten eraan te doen wat we kunnen binnen de middelen en binnen de 
verplichtingen die wij hebben. Ik zou ook graag een meer verspreid Infopunt Europa hebben. Met de 
beschikbare middelen is dat op dit ogenblik niet mogelijk. Dat is ook met de verplichtingen ons opgelegd 
door Europa. Maar we hebben een zeer ruim bereik, zowel bij de doelgroepen, ook bij de scholen, wat 
betreft het verspreiden van documentatie. En we hebben ons jaarlijks actieprogramma dat telkens 
hernieuwd wordt en naar voren gebracht wordt. Tot zover wat betreft het inschakelen van de Bibliotheek 
van de 21ste eeuw. Ik denk mevrouw, als het zover is en we zitten hier nog allemaal, dat we dan de 
discussie kunnen vernieuwen daarover. Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. Ik zal er zeker niet nog bij zijn, mevrouw. Maar dat is goed nieuws. 
 
We gaan over naar Economie - Algemeen. 
 
 
Economie – Algemeen 
 
Tussenkomst Liliane Lebon. 
 
 
WAT ZIJN DE GEVOLGEN VAN HET WITBOEK BETREFFENDE DE INTERNE STAATSHERVORMING VOOR DE 

TAAKSTELLING ECONOMIE? WAT MOET HIERONDER VERSTAAN WORDEN? WELKE ROL KAN DE PROVINCIE DAAR 

SPELEN NAAST DE FEDERALE EN DE VLAAMSE ACTOREN? 
 
Mevrouw Lebon, u hebt het woord. 
 
 
Mevrouw Lebon 
 
Dank u wel meneer de voorzitter. Ik had graag gepeild naar de gevolgen van de invoering van het 
Witboek betreffende de interne staatshervorming voor de taakstelling economie en meer bepaald de 
internationalisering. Ik meen te weten dat er op Vlaams en federaal niveau acties genomen worden. Mijn 
vraag is dan: Kan de provincie hier een rol in spelen? Zo ja, welke? 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel mevrouw. 
 
Rubriek: Oost-Vlaanderen uitbouwen tot een uitmuntende kennisregio 
 
Tussenkomst van mevrouw Anne Pede. 
 
Mevrouw Verhoeve zal, loco mevrouw Pede, de tussenkomst houden. 
Mevrouw, u hebt het woord. 
 
 
Mevrouw Verhoeve 
 
Meneer de voorzitter, gedeputeerden, collega’s. Het benutten van het grote kennispotentieel via 
economische valorisatie is een van de uitdagingen van het Oost-Vlaams economisch beleid. De vraag 
van de collega bestaat erin te vernemen hoever het staat met de promotie van provincie Oost-Vlaanderen 
als kennisregio. Dank u. 
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De heer voorzitter 
 
Dank u wel mevrouw. 
 
Tussenkomst van Johan Beke over: 
 
OOST-VLAANDEREN UITBOUWEN TOT EEN LOGISTIEKE TOPREGIO 
 
Dat is ongeveer dezelfde titulatuur. 
 
WAT IS DE STAND VAN ZAKEN OVER DIT ACTIEPROGRAMMA EN WAT ZIJN DE TIJDSINTENTIES VOOR DE NABIJE 

TOEKOMST? 
 
Meneer Beke, u hebt het woord. 
 
 
De heer Beke 
 
Dank u wel voorzitter. Collega’s, meneer de voorzitter heeft daarstraks terecht gezegd dat het een beetje 
de corebusiness is van gedeputeerde De Buck. Dat is ook juist. En het is zelfs meer. Het is belangrijk, we 
hebben dat ook gezegd in onze fractietussenkomst, dat economie een belangrijke hoeksteen is van ons 
provinciale beleid, eigenlijk de basis. Want als er geen werk is, is er geen inkomen, dan kunnen we ook 
niet besteden, ook niet in cultuur en zo verder. Vandaar dat ik toch naar aanleiding van dit punt even zou 
willen opentrekken, wat de gedeputeerde mij waarschijnlijk zeker niet kwalijk zal nemen. Want dat laat 
ook toe dat hij iets meer kan zeggen over de economische acties in onze provincie. Inderdaad, wanneer 
wij opteren via de POM om Oost-Vlaanderen uit te bouwen tot een zeer belangrijke logistieke topregio, 
dan is dat een zeer edel doel. Ik lees evenwel, maar ik zal het straks wel horen wat dat precies betekent, 
in de beleidsnota, dat dit gebeurt via een Witboek voor een investerings- en acquisitiebeleid. Dat begrip 
Witboek zal ik straks wel uitgelegd krijgen. Maar ik kan toch niet naast een aantal dingen als we dat 
opentrekken, als wij Oost-Vlaanderen willen uitbouwen tot die logistieke topregio – de vorige collega heeft 
reeds gesproken over de kennis die aanwezig moet zijn; ik zal er straks ook nog eventjes op terugkomen 
– dan kunnen we dat niet los bekijken van de economische situatie in onze provincie. Wij beschikken 
over een heel interessant document: Sociaaleconomische situatieschets van Oost-Vlaanderen, waar heel 
veel cijfermateriaal in staat. En als ik dat inkijk, dan zijn er toch een paar dingen die mij daarbij opvallen 
en die toch niet onbelangrijk zijn in functie van de uitbouw tot de logistieke topregio. Een eerste zaak is 
dat ik lees dat in het voorbije jaar 2010 het ondernemingslandschap in Oost-Vlaanderen vooral 
gekenmerkt werd door een record aantal falingen. Natuurlijk, wij zitten in een moeilijke economische 
situatie, maar toch is het belangrijk om het ook in de diepte te bekijken wat onze provincie betreft. Dan 
zijn er natuurlijk daar heel wat oorzaken voor, maar goed het is een vaststelling. Het tweede punt is dat 
ook heel wat ondernemingen door omstandigheden hun activiteiten moeten stopzetten. Het zijn dan 
vooral kleinere bedrijven. Dit komt enerzijds door overlijden, maar ook een punt dat wij hier al een paar 
keren ook hebben besproken en waar actie voor gevoerd wordt, namelijk omdat er geen opvolger is. Of 
ongedwongen situaties. Dus ik denk dat dit ook een tweede belangrijk punt is. Het derde is de 
werkeloosheidsgraad in onze provincie. Die is niet abnormaal afwijkend van het algemeen gemiddelde, 
maar het vraagt toch eigenlijk ook een bijkomende inspanning, want wij zullen bedrijven nodig hebben, 
wij zullen mensen nodig hebben die werkzaam zijn, willen wij die topregio kunnen realiseren. En een 
ander punt is de beschikbaarheid van de bedrijventerreinen en gebouwen. Ook eigenlijk een permanente 
zorg waar we het over gehad hebben. En als laatste punt daarbij scholing, opleiding, onderwijs. Wij 
beschikken in deze provincie over een enorm potentieel van opleidingen, zeker op het vlak van hoger 
onderwijs, universiteit, waar momenteel ongeveer 70 000 studenten in onze provinciehoofdplaats 
vertoeven, die daar studeren. Dat is een toekomst waarin we ook moeten investeren. Maar het is 
belangrijk dat daar een interferentie is, een samenwerking, en er is nu ook aan de universiteit een optie 
genomen om studenten de kans te geven om intussen al te ondernemen en toch te studeren, zoals we 
dat ook hebben voor de sport. Die combinatie is denk ik wel een hoopvolle zaak. Wij hebben een 
belangrijk instrument dat wij enige jaren geleden hebben gecreëerd, namelijk het Huis van de Economie, 
waar zeer belangrijke actoren aanwezig zijn tot en met de internationale Vlerickschool, maar die zijn er 
aanwezig en ik denk dat dit een goede optie was, dat die ook goed samenwerken. Maar het zou goed zijn 
als de gedeputeerde daar ook een stand van zaken geeft, een evaluatie van wat daar eventueel nog 
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bijgestuurd kan worden. Ik zou daar zeker ook willen bij noemen, bij vermelden liever, de logistieke 
infrastructuur. Dit is zeer belangrijk, willen we die topregio uitbouwen. En we stellen vast dat in onze 
provincie toch nog een aantal belangrijke schakels ontbreekt. Ik noem maar even: havengebied, dat is 
straks besproken. Maar het hele flessenhalsknelpunt van Meulestedebrug en de verbinding van de ene 
kanaaloever naar de andere. Daar zijn indertijd hele belangrijke projecten voor uitgetekend, zelfs een 
ondertunneling. Maar dat blijft blijkbaar wat hangen. De R4, heel belangrijk, met de schakel Zwijnaarde-
Merelbeke, die ook van belang is voor onze project waarin wij participeren, het eilandje. Het is wel aan 
het lopen maar in Brussel ligt Oost-Vlaanderen nog altijd wat verder dan West-Vlaanderen en zelfs nog 
verder dan Limburg in bepaalde omstandigheden. Ik denk dat dit toch ook belangrijk is. Het openbaar 
vervoer, daar komen we nog op terug. Het is ook genoemd in de kanaalzone, daar gebeuren een aantal 
dingen. Maar nu met de besparingen zitten we ook weer met wat achteruitgang. Wij zijn de enige 
provincie in Vlaanderen die niet beschikt over een regionale luchthaven. West-Vlaanderen heeft er twee, 
Antwerpen heeft er twee, Vlaams Brabant heeft een internationale, Limburg heeft er ook twee. Ik zeg niet 
dat het grote luchthavens zijn, maar toch, in een Europese context, business flight mogelijkheden, zijn 
zeer belangrijk. Ze scheppen ook een enorme tewerkstelling. Dat kan bewezen worden aan de hand van 
de cijfers. Dat is een schakel die ontbreekt en die we misschien in de toekomst toch wel nodig hebben, 
willen wij ons als logistieke topregio profileren. Er zijn reeds stappen gezet, er is een strategie ontwikkeld 
om tot dat doel te komen, en mijn vraag is: Wat is de huidige stand van zaken van dit actieprogramma? 
En wat zijn de beleidsinstanties in de komende tijd? Ik herhaal dat we dit niet los kunnen zien van de 
globale economische situatie en ontwikkeling binnen onze provincie. Dank u wel. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel meneer Beke. 
 
Tussenkomst 30. 
 
Een kenniscentrum economische locatie in Oost-Vlaanderen. Uitbouw en acties op het vlak van 
duurzame bedrijventerreinenmanagement aanmoedigen 
 
Tussenkomst van Caroline De Padt. 
 
 
KLOPT HET DAT ER ENIGE SATURATIE OPTREEDT OP VLAK VAN DUURZAAM BEHEER VAN BEDRIJVENTERREINEN? 

HOE WORDT DAAROP GEREAGEERD? 
 
Mevrouw, u hebt het woord. 
 
 
Mevrouw De Padt 
 
Voorzitter, dank u wel. Collega’s. Om de aantrekkelijkheid van bedrijventerreinen en een goed 
ondernemersklimaat te behouden of te verbeteren, moet er aan duurzaam beheer van bedrijventerreinen 
worden gewerkt. Een duurzaam bedrijventerrein heeft voordelen voor de overheid inzake ruimtegebruik, 
afvalbeheersing, mobiliteitsproblemen enzovoort. Op hun beurt dan weer hebben bedrijven economisch 
voordeel door kosten te verdelen en mee een aangename werkomgeving te creëren. Wat uiteindelijk 
resulteert in een positief bedrijfsimago. Ik weet dat de provincie de voorbije jaren al veel inspanningen 
gedaan heeft op vlak van duurzaam beheer van bedrijventerreinen. Zowel via een subsidieregeling als 
via acties en begeleiding van bedrijfsverenigingen door de POM. Maar blijkbaar treedt er toch enige 
saturatie op. Mijn vraag is: Klopt het? En zo ja, onder welke vorm treedt die saturatie op? En hoe gaan 
we daarop reageren? Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel mevrouw. 
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Rubriek: Expertise en ondersteuning uitbouw aangaande het herontwikkelen van bestaande 
bedrijventerreinen 
 
Tussenkomst van de heer Dirk Otte. 
 
WELKE ZIJN DE CONCRETE RESULTATEN DIE OP HET VLAK VAN CREATIE VAN NIEUWE BEDRIJVENTERREINEN EN 

HERBENUTTING VAN VERVUILDE TERREINEN GEBOEKT ZIJN? 
 
Meneer Otte, u hebt het woord. 
 
 
De heer Otte 
 
Dank u wel meneer de voorzitter. Meneer de voorzitter, mijne heren gedeputeerden, beste collega’s. De 
provinciale ontwikkelingsmaatschappij, afgekort de POM, is nu vijf jaar werkzaam op het vlak van de 
creatie van nieuwe bedrijventerreinen en herbenutting van vervuilde terreinen, de zogenaamde 
brownfields. Welke zijn de concrete resultaten die op dat vlak al geboekt zijn? Met andere woorden, de 
stand van zaken in verband met de nieuwe bedrijventerreinen. En wat de brownfields betreft, de aanpak 
en ook de stand van zaken. Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Ik hoop dat de raad mij wil volgen, maar ik stel voor dat mevrouw Verhoeve, haar tussenkomst nummer 
38 over buitenlands beleid ook bij Economie laat aansluiten, zodanig dat we dan als laatste hoofdstuk de 
Ruimtelijke Ordening hebben. De raad volgt mij, ik zie dat. 
 
Tussenkomst van mevrouw Verhoeve. 
 
VRAAG NAAR TOELICHTING OVER DE CONCRETE RESULTATEN VAN DE VOORBIJE SAMENWERKING TUSSEN DE 

PROVINCIE OOST-VLAANDEREN EN DE CHINESE PROVINCIE HEBEI. NAAR DE TOEKOMST TOE: WELKE NIEUWE 

ACCENTEN WORDEN GELEGD, REKENING HOUDEND MET DE SNELLE EVOLUTIES IN CHINA? 
 
Mevrouw, ik heb toch nog niet alles opgelezen? Het is een lange titel. 
 
 
Mevrouw Verhoeve 
 
Dank u wel meneer de voorzitter. Meneer de voorzitter, gedeputeerden, collega’s. Het zal inderdaad 
intussen twintig jaar geleden zijn dat er een samenwerkingsakkoord werd gesloten met de provincie 
Hebei. In 2012 wordt de uitvoering gegeven aan het vernieuwde akkoord dat naar aanleiding van die 
twintig jaar met samenwerking met de Chinese provincie werd afgesloten. Kan de bevoegde 
gedeputeerde toelichting geven over de concrete resultaten van de voorbije samenwerking? Heel in het 
bijzonder voor onze provincie Oost-Vlaanderen? En in de veronderstelling dat de samenwerking wordt 
verder gezet, welke eventuele nieuwe accenten zullen gelegd worden, rekening houdend met de toch wel 
snelle evolutie in China? Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Meneer De Buck, u hebt het woord. 
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De heer gedeputeerde De Buck 
 
Dank u meneer de voorzitter. In verband met de vraag van mevrouw Lebon over internationalisering. In 
het Witboek betreffende de interne staatshervorming wordt voor de sector economie inderdaad 
internationalisering als provinciale taakstelling erkend. Wat verstaan wij daaronder? Eigenlijk zien wij in 
de toewijzing van die taakstelling een bevestiging en een verbreding van het bestaand provinciaal beleid 
dat wij voeren, met name nu reeds voor China en Vietnam. Wat doen wij in concreto? Wel, wij willen een 
complementaire rol invullen. Dat wil zeggen afgestemd op Flanders Investment and Trade en onze 
diplomatieke vertegenwoordiging. En we doen dat op drie actieterreinen, meneer de voorzitter. Ten 
eerste via strategische partnerschappen die we aangaan met het oog op de regionale ontwikkeling en 
ons provinciaal speerpuntenbeleid. Dat steunt dus enerzijds op een soort complementariteit met de 
initiatieven die FIT ontwikkelt met het oog op de bevordering van de export en versterking van de 
aanwezigheid op de internationale markten. Voor ons gefocust uiteraard op onze Oost-Vlaamse 
bedrijven. En anderzijds steunt dat op de methodiek van partnerschappen die wij ontwikkeld hebben met 
voornamelijk onze kennisinstellingen, maar ook met diverse werkgeversorganisaties. Wij willen op die 
manier de internationalisering van de ondernemingen bevorderen via initiatieven in binnen- en buitenland. 
We bedoelen hier: netwerking, seminaries, maar ook missies. Ook het opzetten van de permanente 
kantoren in Beijing en Ho Chi Minh City kaderen binnen deze duidelijke visie. Een tweede element dat wij 
ambiëren is de versterking van de rol van de overheden. In de ontwikkeling van de internationalisering 
van ons bedrijfsleven moeten de overheden een faciliterend kader creëren en een faciliterende rol 
spelen. Via partnerschappen met besturen in het buitenland willen wij daartoe bijdragen. Het derde 
element is uiteraard de promotie van het acquisitiebeleid dat wij beogen. Daarin willen wij onze speciale 
troeven en speerpunten in het buitenland bekend maken via het deelnemen aan investeringsmissies van 
FIT en andere actoren, of via de organisatie van eigen missies, al dan niet met geografische focus. 
Samen met FIT enerzijds en het Agentschap Ondernemen anderzijds, zal een Oost-Vlaams 
acquisitieplatform opgezet worden. Ik heb het daar in de commissie trouwens ook over gehad, dacht ik. 
De bedoeling daarvan is buitenlandse investeerders aantrekken en onze regionale promotie beter en 
gecoördineerder laten verlopen. Dit alles binnen het kader van wat uitdrukkelijk in het Witboek vermeld 
staat. 
 
Dan ga ik verder met de tussenkomst, loco mevrouw Pede, gehouden. De promotie van onze 
kennisregio. Het is uiteraard een open deur om te zeggen dat wij als Oost-Vlaanderen een bevoorrechte 
positie innemen door het feit dat wij momenteel de grootste universiteit en een zeer ruim aanbod van 
hogescholen op onze bodem hebben en dat wij hier de vruchten van plukken. Niet alleen dat men hier 
komt studeren, maar ook dat een flink deel van de studerenden uit andere provincies in Oost-Vlaanderen 
blijft, als ik het woord mag gebruiken, ‘plakken’ na het beëindigen van hun studies. Maar, ik kom nu terug 
naar het promoten daarvan. Hoe willen wij dat valoriseren? Ik verwijs hierbij naar onze 
voorstellingsbrochure ‘Oost-Vlaanderen waar kennis werkt’. Met die zin die we altijd gebruiken. Zowel in 
het Nederlands als in het Engels gepubliceerd. Tijdens het Oost-Vlaams economisch forum, een jaar 
later, hebben we dan een nieuwe brochure naar voren gebracht ‘Oost-Vlaanderen uitmuntende 
kennisregio’. Hierin werd een overzicht gegeven van de stand van zaken in verband met onderzoek 
bedrijven en ontwikkelingsbedrijven in onze regio. De verdere toespitsing hiervan – ik ga hier een sector 
noemen – is op de bio-economie, die binnen de Euregio Scheldemond zelfs zeer sterk ontwikkeld wordt. 
Ik heb hier al verwezen naar het project Biobase. Wij hebben hier inderdaad een algemeen 
documentatiewerk laten opstellen dat als actief promotiemiddel moet dienen om potentiële investeerders 
op het gebied van bio-economie aan te trekken. In dat verband situeer ik ook bedrijfsbezoeken die in 
samenwerking met FIT werden georganiseerd in Frankrijk. Ook het ontvangen van talrijke buitenlandse 
delegaties kadert in de promotie voor de bio-economie. Bezoeken aan het VEB, aan de Gentse 
universiteit en aan Biobase zijn telkens een onderdeel van dat programma. Daar tegenover staan 
initiatieven zoals de deelname aan de prinselijke economische missie, vorige maand naar China, waar 
Oost-Vlaanderen als kennisregio werd gepromoot. En we verwijzen hier ook naar het initiatief binnen de 
Euregio Scheldemond dat ontstaan is. Verder en zeer belangrijk, een soort synthese van dat alles, vindt 
ge in de participatie van de provincie in Gent BC, Gent Big in Creativity, een initiatief dat opgezet is door 
de provincie, stad Gent en het belangrijkst van al de Universiteit van Gent. Met de bedoeling de nadruk te 
leggen op technologisch ondernemerschap en technologische innovatie in Gent en bij uitbreiding in 
geheel de provincie. De bedoeling hierbij is te zorgen voor een constant contact tussen de bedrijven, het 
veld en de onderzoekers. Hierbij wordt gewerkt met seminaries, met congressen, met internationale 
congressen om permanent de stroom van kennis, van wetenschap die gegenereerd wordt ten gebruike te 
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kunnen brengen van onze industrie en op die manier de innovatie te verbeteren. Tot zover mijn antwoord 
aan mevrouw Pede. 
 
Dan kom ik bij de tussenkomst van de heer Beke. Die begint met een brede algemene beschouwing op 
de economische situatie, waarbij – dat dient gezegd te worden – inderdaad de wereldcrisis aan onze 
provincie niet is voorbij gegaan. Maar dat we anderzijds toch wel hebben vastgesteld dat we geen grote 
falingen hebben gehad in onze provincie, dat de werkeloosheidscijfers in vergelijking met de rest niet 
dramatisch gestegen zijn, integendeel, dat we relatief goed weerstand geboden hebben. Wat betreft de 
opvolgingsproblematiek in de kleinere bedrijven, verwijs ik toch naar de grote inspanningen die de EROV 
onder leiding van collega Dauwe in dat verband gedaan heeft. Gent BD, ik heb er al naar verwezen. 
Binnen het Huis van de Economie verloopt de samenwerking vrij goed. We hebben daar ook de RESOC 
van Gent kunnen ontvangen, die daar nu gehuisvest zijn. U spreekt over ontbrekende schakels, collega. 
We zijn ons daar bewust van. We weten dat de R4 pas in 2014 zal aangesloten zijn, volledig rond zal zijn. 
We hebben dat nodig voor de ontwikkeling van het eilandje. Wat betreft de situatie hier in Gent verwijs ik 
toch naar het rup dat we in voorbereiding hebben. Wij kennen uw standpunt in verband met de 
luchthaven voor Oost-Vlaanderen. U weet dat ik daar mijn persoonlijke bedenkingen bij heb als 
gedeputeerde van de ruimtelijke ordening. Hoe moeilijk het al is een aantal andere functies in te planten 
in onze provincie. Wij bevinden ons met het openbaar vervoer, met de trein met name, op een afstand in 
tijd en ruimte van onze nationale luchthaven die vergelijkbaar is met de afstand en de verplaatsing in de 
tijd die men vanuit Parijs of vanuit Londen naar de plaatselijke grote luchthavens moet maken. Dus ik 
denk niet dat we daar een politiek draagvlak zouden kunnen voor vinden in deze provincie. Maar de 
discussie is vrij en ‘Gedanken sind frei’ en het is goed dat ook creatieve gedachten die misschien niet 
direct voor uitvoering vatbaar zijn hier aan de orde kunnen komen. Wat betreft uw meer directe vraag in 
verband met de logistiek: u weet dat we zijn uitgegaan van een POM-studie Oost-Vlaanderen potentie als 
logistieke regio. Ook collega Fiers kent die problematiek zeer goed. Maar we verschillen daarin altijd van 
mening, collega. Wie weet, ooit … Maar dat was de uitgangsbasis. Op basis daarvan werden een 
strategie en een stappenplan ontwikkeld. Wij hebben dan zoveel mogelijk actoren die betrokken zijn bij 
de logistieke bedrijvigheid in Oost-Vlaanderen erbij betrokken en een overlegplatform voor logistiek 
opgericht. Voorgezeten door de heer gouverneur en gecoördineerd door de POM. Daaruit zijn een vijftal 
actiegroepen, themagroepen, ontstaan: Arbeid en Opleiding, Ruimte, Infrastructuur, Kennis en Innovatie, 
Marketing Awareness en Acquisitie. De bedoeling was dat binnen elk domein resultaatgerichte projecten 
gedefinieerd zouden worden en tot uitvoering zouden gebracht worden. Ik zou u uitvoerig een stand van 
zaken kunnen geven binnen elk van die themagroepen, maar ik stel toch vast dat de tijd aan het vorderen 
is. Ik zal mij dus beperken telkens tot een aantal daarvan. Binnen Arbeid en Opleiding werd overgegaan 
tot het detecteren van knelpunten in opleiding voor logistieke beroepen. Een beter afstemmen op de 
industrie en haar behoefte. Het benoemen ook van nieuwe trends op basis waarvan nieuwe opleidingen 
kunnen gecreëerd worden. Het opmaken en de actualisatie van logistieke competentieprofielen. En het 
genereren van een dynamische respons op schommelingen in de arbeidsmarkt. Ik zal maar een concreet 
voorbeeld noemen van een project. Ik ben hier bij het streekoverleg Zuid-Oost-Vlaanderen, waar de POM 
in een werkgroep voor logistieke opleidingen gestapt is voor deze regio. Ik ga mij hierbij beperken tot 
deze themagroep. Voor de themagroep Ruimte werd gewerkt aan het opstellen van kwalitatief 
overzichtsdocument voor beschikbare logistieke terreinen. Men wil hierbij volledige terreinfiches 
opstellen. Contacten werden hiervoor gelegd met het Agentschap Ondernemen. Het is de bedoeling om 
uit te maken wat de perfecte definitie is voor het begrip logistiek terrein. Binnen de themagroep 
Infrastructuur werd een inventaris van een aantal missing links opgemaakt. Er is een voorstelling Oost-
Vlaamse goederenstations in voorbereiding. Er werd voorgesteld dat er geen kaart beschikbaar is voor 
de verladers die een visueel overzicht willen hebben waar zij goederen kunnen overslaan op het spoor. Ik 
denk dat dit een meer dan nuttig werk is dat hier kan gebeuren. Ook de thematiek van de bewaakte 
parkings is aangepakt om te kijken in het kader van de toenemende criminaliteit tegenover geparkeerde 
geladen vrachtwagens. Onder welke voorwaarden men hier in Oost-Vlaanderen tot een bewaakte parking 
zou kunnen komen. De themagroep Kennis en Innovatie is actief geweest. Zij heeft gewerkt aan een 
project Havennummers om via de bestaande GPS-systemen het vrachtverkeer via eenduidige 
havennummers in plaats van adresgegevens te kunnen begeleiden. Er is een voorbeeld, voor wat betreft 
Marketing Awareness verwijs ik hier naar de logistieke nieuwsbrief die aan alle betrokkenen wordt 
doorgestuurd met de bedoeling in 2012 de best practices te bundelen in een bundel van getuigenissen 
van ‘Hoe worden de goederen bij de Oost-Vlaamse bedrijven het best gebundeld?’ Om zo andere 
bedrijven te stimuleren op dezelfde manier hun goederen te doen. Er zal ook gewerkt worden op de 
goederenoverslag per spoor. De POM vervult hierbij een faciliterende rol voor een aantal bedrijven uit 
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Ninove die de mogelijkheden willen nagaan om goederenvervoer van de weg over te hevelen naar het 
spoor. En straks zal ik het ook nog hebben, meneer De Meerleer, over de Schelde shuttle. Dit project 
betreft het uitwerken van een haalbaarheidsstudie om een innovatief binnenvaartconcept op te starten op 
de Schelde. De idee hierbij is een dagelijkse shuttle-verbinding met duwbakken in het leven te roepen en 
dit voor een nog nader te bepalen traject. Ook buiten de Schelde, op onze rivieren, kijkt men naar dat 
project uit. Men wil beter afstemmen op de noden van de bedrijfswereld. Daarom werd een 
klankbordgroep opgericht. Er werd een twaalftal belangrijke Oost-Vlaamse logistieke bedrijven gevonden 
die bereid waren in die klankbordgroep te zetelen en hun idee te geven over het geleverde werk. Tussen 
de provinciale ontwikkelingsmaatschappijen in Vlaanderen samen werd besloten om indrukken uit te 
wisselen en kennis te delen in deze problematiek. Tot zover mijn antwoord. 
 
Ik ga nu verder naar de tussenkomst van mevrouw De Padt. Een zeer belangrijke vraag. U weet dat de 
provincie altijd een voortrekker geweest is op het gebied van verduurzaming van bedrijventerreinen. We 
zijn daarmee begonnen. We hebben een pioniersrol gespeeld. Men is ons daarin gevolgd. Het is 
misschien het ogenblik om ons te herbezinnen en te kijken welke nieuwe initiatieven we moeten nemen. 
Inderdaad, dit jaar hebben we maar zes nieuwe aanvragen binnen gekregen. Dat is een vorm van 
saturatie misschien. Maar we moeten stellen dat we in totaal in de periode 2004-2011 43 concrete 
dossiers hebben behandeld. De bedrijventerreinen hierbij betrokken vertegenwoordigen 5 741 ha. We 
zijn hiermee een koploper. Dat deel van het werk is voltooid, denk ik. We moeten dus kijken naar een 
verbreding en een vernieuwing van de initiatieven op dit domein. En we gaan hierop inspelen. We gaan 
ons subsidiereglement aanpassen. Dat zal denk ik volgende maand hier naar de raad kunnen komen. We 
hebben een aantal nieuwe focussen: focus op duurzaam industrieel bouwen, waarbij gestreefd wordt 
naar CO2-neutrale kwaliteit, zal hierbij centraal staan. Het is een merkwaardige vaststelling dat ruim de 
helft van de industriële gebouwen die wij hebben hier in Oost-Vlaanderen van voor 1970 dateert. Die 
bebouwing is verouderd en we stellen vast dat we in de komende jaren zullen geconfronteerd worden 
met een grote toename van verbouw- en bouwactiviteiten van industriële gebouwen. Centraal hierbij zal 
natuurlijk de energieprestatie staan van deze gebouwen, alsook de keuze van de materialen. Dat worden 
twee belangrijke zaken om te voldoen aan de Europese normen. We willen hierop anticiperen en 
sensibiliseren. POM is trouwens reeds bezig met twee Europese projectvoorstellen rond duurzaam 
industrieel bouwen, waarbij uiteraard samengewerkt wordt met de provinciale Duwobo en de 
Confederatie van de bouw. Tweede focus zal zijn een betere ontsluiting via bewegwijzering. Het pijnpunt 
van veel bedrijventerreinen. Ik heb het daar ook bij mijn vorige tussenkomst over gehad. De GPS is niet 
altijd volmaakt, zeker niet op de bedrijventerreinen en daar is nog heel wat werk. Daarom gaan we bij het 
reglement nieuwe aanvraagcriteria inlassen, waarbij duurzaam industrieel verbouwen en betere 
ontsluiting via bewegwijzering zeker centraal zullen staan. Daarbij zullen we erop mikken dat we naast de 
nieuwe initiatieven in bestaande bedrijfssamenwerkingsverbanden ook ruimte maken voor nieuwe 
samenwerkingsverbanden om een beroep te doen op het provinciale budget. Een tweede en 
onmiddellijke reactie die we genomen hebben is dat we de restsubsidie van 30 000 euro die in het 
subsidiereglement niet opgenomen is, willen gaan herbestemmen om via de POM twee cases rond 
bedrijfssamenwerking tot duurzaam industrieel bouwen of verbouwen op te zetten. Ook zouden we hier 
twee workshops willen opzetten ter sensibilisering van bestaande en verwerving van nieuwe deelnemers 
aan de interbedrijfssamenwerking en de opstart van nog meer bedrijvenverenigingen. Een derde actie is 
de oprichting van bedrijventerreinenmanagement steunpunt van de POM in partnerschap met een vijftal 
gemeenten, een intercommunale, Voka en Unizo, wat kadert in de projectcall van het Agentschap 
Ondernemen. Wij mikken hier andermaal op het duplicatorelement. Wij willen meer uitwisseling van 
ervaringen en wij willen ook op termijn een hogere betrokkenheid van de lokale besturen en een meer 
themagerelateerde projectuitvoering. Dit ook eigenlijk in samenspraak met de bedrijvenverenigingen, 
maar ook met het middenveld zoals reeds gesitueerd. Concluderend: de POM zal via de samenwerking 
met de gemeenten, de intercommunales en de provincie meer themagericht gaan werken. Wij willen het 
KMO stimuleren bedrijvenverenigingen op te richten. Wij willen interbedrijfssamenwerking stimuleren en 
wij willen ook grensoverschrijdend gaan werken zodat nieuwe en uitgebreidere verenigingen kunnen 
ontstaan. Dat bijvoorbeeld op dezelfde gemeente, binnen dezelfde stad overkoepeling komt van acties in 
dezen. 
 
Meteen kom ik dan ook tot de vraag van meneer Otte over de aanleg van nieuwe bedrijventerreinen. Een 
deel van dat antwoord zal vervat zijn in mijn stuk over ruimtelijke ordening, waar ik het zal hebben over 
nieuwe taakstelling die in de herziening van het structuurplan Vlaanderen op ons afgekomen is. Een deel 
daarvan zal betrekking hebben op een aantal initiatieven waar we bij betrokken zijn. Ik zou hierbij 
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verwijzen naar Aalst, Siezegem, Kouter, waarmee wij eind 2007 een overeenkomst afgesloten hebben 
tussen POM en stadsbestuur. Een overeenkomst die inmiddels in 2010 afgewerkt is. Wij hebben daar 
onder andere gezorgd dat er een ruimtelijk veiligheidsrapport kwam, dat er een inrichtingsplan kwam en 
wij hebben eigenlijk het voorbereidend dossier klaargemaakt. Dus ook een plan opgesteld van te nemen 
stappen in het realisatietraject. Op dat ogenblik is het terug overgedragen aan de stad Aalst. In Evergem 
zijn we betrokken geweest bij de ontwikkeling van Riemen-Noord, dat eigenlijk een veelvuldig project is. 
Daar zit enerzijds het toekomstig regionaal bedrijventerrein onder beheer van het Havenbedrijf in en 
anderzijds een toekomstig lokaal bedrijventerrein van de gemeente Evergem. Daarbij werd een 
voorbereidend studietraject uitgewerkt. Er werd een overeenkomst voor een periode van drie jaar 
afgesloten die begin dit jaar afgelopen is. Wij hebben daar samengewerkt met gemeente Evergem en het 
Havenbedrijf en de afdeling Maritieme Toegang van het departement Mobiliteit en Openbare Werken van 
onze Vlaamse overheid. Het provinciebestuur is daarbij betrokken geweest via het projectbureau Gentse 
kanaalzone, evenals de gemeente Zelzate en de POM. Wij hebben daar de projectcoördinatie gedaan, 
tot ieders genoegdoening mag ik zeggen. In juli van dit jaar hebben we de afsluiting van de stuurgroep 
gehad. Het project Eiland Zwijnaarde is u voldoende bekend. Daarin naderen we de afwerking. Wij 
werken daarin vlot samen met Alinzo dat een privépartner vertegenwoordigt, met het SOB, het stedelijk 
ontwikkelingsbedrijf. De provincie heeft de POM opgedragen om daarin de rol waar te nemen samen met 
collega Dauwe, die trouwens zetelt in de raad van bestuur van het eilandje. Wij voorzien de realisatie 
tegen 2014. Inmiddels is ook de Participatiemaatschappij Vlaanderen als aandeelhouder toegetreden in 
de nv. Wij wachten meneer Beke op de afsluiting, de rondmaking mag ik zeggen van de R4. Pas vanaf 
dat ogenblik zullen gronden kunnen uitbesteed worden op het eilandje. We zijn ook betrokken bij het 
glastuinbouwproject in Beveren. Daar is een EFRO-project ingediend voor de realisatie van de 
glastuinbouwcluster te Beveren-Melsele. Het ruimtelijk dossier is u allen bekend en is hier al ter sprake 
gekomen en in die context zal gekeken worden hoe de POM als onteigenende instantie kan optreden 
voor het provinciaal rup. Momenteel loopt een onderzoek ook naar de energieclustering daar. Domein 
Woestijne in Aalter, daar zijn we samen met WNZ en de POM betrokken bij de verdere ontwikkeling. Wij 
zullen daar instaan voor de opmaak van een beheerplan en de uitvoering daarvan gedurende de 
eerstvolgende tien jaar. Misschien een beperkt overzicht nog van de herbenutting van de vervuilde 
terreinen, de brownfields. Hier staan we eigenlijk voor een decretale en statutaire kerntaak van de POM. 
Dat is een opdracht die de POM gekregen heeft. brownfieldontwikkeling is een herontwikkeling van het 
terrein, rekening houdend met alle mogelijke factoren. Het is veel meer dan alleen maar het saneren van 
verlaten of onbenutte industriële terreinen. Het is een zeer complex proces. Er is een multidisciplinaire en 
geïntegreerde aanpak voor nodig. Verschillende aspecten komen daarbij: bodemsanering, ruimtelijke 
ordening, mobiliteit, ontsluiting, communicatie, financiering. Financiering is vaak een van de kernpunten 
waarop dergelijke projecten het niet halen. En de afstemming tussen al deze aspecten. Er is een aantal 
zaken – ik ga die niet noemen – waar de financiering belet dat werken uitgevoerd worden. Wij en de POM 
hebben hier in de eerste plaats een kenniscentrum met betrekking tot regelgeving en reglementering 
opgebouwd. Dat was de eerste stap. Een tweede stap was een inventarisering van een aantal 
brownfields, waarbij ook gekeken werd of het niet nodig was dat we tussenbeide kwamen waar men 
reeds bezig was en bij welke het echt niet te realiseren was. We hebben die selectie moeten maken. Wat 
is er al bezig en wat kan absoluut niet? Uit die eerste inventarisatie is dan een lijst ontstaan van achttien 
brownfields waaruit we gezegd hebben: Daar zouden we iets kunnen ontwikkelen, daar zouden we 
eventueel bedrijventerreinen kunnen ontwikkelen of daar zouden we leegstaande zaken opnieuw op de 
markt kunnen krijgen. Concreet heeft het Agentschap Economie POM uitgenodigd om te proberen op die 
achttien geselecteerde terreinen gronden vrij te krijgen. Er werd een onderhandelingsteam opgericht dat 
zich daarmee bezighoudt. Op dit ogenblik zijn in een aantal van die zaken zeer concrete resultaten 
behaald. Men is erin geslaagd een achttiental hectaren opnieuw op de markt te brengen. Tot zover dit 
korte overzicht. Dan zijn we nog bezig met Ninove-Burgtdam. Dat proberen we opnieuw op de markt te 
brengen, maar daar is men gestuit op problemen van de ontsluiting en de waterproblematiek, onze 
collega welbekend. En daar is nu een aanvraag ingediend om tot een brownfieldconvenant te komen. Dat 
is op 26 november conform verklaard en we verwachten dat dit brownfieldconvenant eind 2011 zal 
kunnen afgesloten worden. Oude Briel is een ander dossier dat regelmatig ter sprake zal komen. 
Inderdaad, dit oud-industrieterrein werd bij de afbakening van het grootstedelijk gebied Dendermonde 
opgenomen, gezien zijn stedelijke potenties binnen de afbakeningslijn. Er is een aantal scenario’s 
uitgewerkt. In het voorkeursscenario wordt geopteerd voor op termijn iets meer dan 20 ha bedrijventerrein 
te activeren waarvan 18,65 ha watergebonden. WNZ zal hierin staan voor de ontwikkeling, de POM als 
projectcoördinator. Dat is een project van lange adem, waarvan ge de uitvoering moet bekijken in een 
tijdsbestek van twintig jaar. Een goede communicatie zal hier zeer duidelijk van het grootste belang zijn. 
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In het voorjaar van dit jaar werd hier een kaderovereenkomst tot samenwerking afgesloten. Een 
misschien kleiner, maar ook zeer belangrijk project in Waarschoot, ook in het buitengebied, zijn we actief. 
Naast het station van Waterschoot ligt de SAW Textielfabrieken, verlaten terrein. Gedeeltelijk bebouwd, 
gedeeltelijk niet bebouwd. Wanordelijk en vervallen. Waarschijnlijk is hier ook historische 
bodemvervuiling aanwezig. Het is de intentie van de gemeente Waarschoot om deze site te 
herontwikkelen. We hebben zeer vlot contact met het gemeentebestuur. Om dat te kunnen realiseren zal 
er een gemeentelijk rup gemengde zone noodzakelijk zijn. Het gemeentebestuur van Waarschoot heeft 
POM als projectcoördinator aangesteld. POM ondersteunt de gemeente bij het opmaken van het rup. En 
Veneko 2 is aangesteld door de gemeente om de screeningsnota op te stellen voor dat gemeentelijk rup 
en dat rup dan in samenwerking met de POM te ontwikkelen. Tot zover. 
 
Dan ga ik naar mevrouw Verhoeve. Dan maak ik de stap van Waarschoot naar China. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Meneer Joris spitst zijn oren. 
 
 
De heer gedeputeerde De Buck 
 
Het is een belangrijk jaar. Het is twintig jaar geleden dat we het akkoord met Hebei afgesloten hebben. 
Die samenwerking steunt op vier elementen. Er is ten eerste de bestuurlijke samenwerking. Dan is er als 
tweede de structurele samenwerking binnen de diensten. De China Desk in Oost-Vlaanderen en de East 
Flanders Desk in Hebei. Wij hebben dat nog versterkt door de oprichting samen met de universiteit van 
een permanent bureau in Peking. Wij hebben de economische eindfinaliteit die gewijzigd is laatst, ter 
ondersteuning van onze bedrijven die in Hebei en China actief zijn. Het is ook onze bedoeling om de 
Chinese bedrijven die naar hier willen komen te activeren. Wij bouwen daarbij ook een duidelijke niche 
strategie met focus op datgene waar we goed in zijn, logistiek, biotechnologie, landbouw, aquacultuur, 
automotive dat uiteraard zeer belangrijk geworden is, onderwijs en wetenschappelijk onderzoek, cultuur 
en toerisme. Kort overzicht misschien van een aantal zaken. De automotive, we weten allemaal dat op 
het ogenblik Volvo Cars niet meer past in de portefeuille van Ford. Dat het op de markt gekomen is. Wij 
hebben het lot niet ondergaan van andere autoassemblagefabrieken. Geely, een Chinese maatschappij 
die oorspronkelijk gevestigd was in Ninh Go in de provincie Seichuan, dat is juist onder Sjanghai, is tot 
een vergelijk gekomen met Ford en heeft Volvo Cars overgenomen. Volvo Trucks, dat weet u natuurlijk 
allemaal, is nog altijd in Zweedse handen en behoort nog altijd tot de oorspronkelijke Volvo-groep. Wij 
hebben ons gefocust ook op de bevordering van de economische contacten tussen de Chinese 
constructeurs en onze toeleveranciers. U weet dat de automotive in de kanaalzone een van de 
vooraanstaande, een van de voornaamste actoren is op het ogenblik en dat men zich zeer sterk focust op 
die groeiende Chinese markt waar men ook mikt op de kwaliteit die wij hebben. Wij hebben samen met 
Agoria die heel sterk aandringt op onze terreinkennis die wij hebben, twee economische bezoeken 
gebracht aan de provincie Hebei. Eigenlijk op vraag van Agoria wordt nu reeds gewerkt aan een concreet 
plan om opnieuw een aantal bedrijven daar te bezoeken. Wij zullen dus ook in de toekomst wat betreft de 
bevordering van onze automotive en de toekomstige expansie van onze bedrijven daar verder in die 
richting moeten kijken. Het is een belangrijk element van de biotechnologie. Hier hebben we 
verschillende aspecten, maar wij hebben ook voornamelijk het gebied van de bevordering van de 
universitaire samenwerking. Wij hebben op dat gebied een belangrijke delegatie uit Hebei hier 
ontvangen, terwijl anderzijds in het kader van de prinselijke missie een vertegenwoordiging van de 
Universiteit van Gent deelgenomen heeft aan de missie naar Hebei en daar een belangrijke 
rondetafelconferentie heeft georganiseerd rond de biotechnologie. Landbouw en aquacultuur. Op het vlak 
van de landbouw is er de samenwerkingsovereenkomst die de Katholieke Hogeschool Sint-Lieven vorig 
jaar tekende met betrekking tot het project Introductie van het Belgisch witblauwe koeienras in China. 
Momenteel zijn daar gesprekken bezig voor de concretisering van dat project. Daarnaast is daar de steun 
van de provincie die aan de aquacultuur in Hebei met als voornaamste doelstelling het uitbouwen van 
een managementstrategie voor het ecosysteem, de verbetering van de productie en de bredere 
toepassing van de artemia door de lokale vis- en schelpdierenproducenten en dit in overeenstemming 
brengen met de zoutwinning ter plaatse en met de bescherming van het leefmilieu. Ook op onderwijs en 
wetenschappelijk onderzoek is er heel wat. Er is de concrete samenwerking die dit jaar gerealiseerd is 
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tussen de Universiteit van Gent, de dienst van professor Temberman, met name The International Center 
for Reproductive Health, en de Hebei Medical University op het vlak van onderzoek en training in de 
reproductieve gezondheidszorg. De eerste resultaten van die samenwerking werden voorgesteld naar 
aanleiding van een medisch seminarie dat vorige maand in Hebei georganiseerd werd. Gelet op het 
sterke en steeds groeiende belang van de internationalisatie van onze universiteit en ook van onze 
hogescholen, zullen wij dan ook in de toekomst op een expliciete vraag blijven faciliteren op dit vlak. 
Daarnaast, een nieuw aspect, de promotie van de Oost-Vlaamse streekproducten. Gelet op het stijgende 
consumptieniveau in China en de sterke vraag van de Chinese consument naar Westerse producten, 
werd in samenwerking met de Economische Raad voor Oost-Vlaanderen tijdens de Oost-Vlaamse missie 
vorige maand, een promotieactie gehouden rond Oost-Vlaamse streekproducten. Tien Oost-Vlaamse 
bedrijven namen deel aan deze actie. Er waren drie belangrijke Chinese winkelketens aanwezig, naast 
een aantal kleinere spelers, die sterke interesse voor onze Oost-Vlaamse producten getoond hebben. Wij 
zullen in de komende weken en maanden geïnteresseerde deelnemende Oost-Vlaamse producenten 
helpen in de contacten met het oog op de introductie van hun producten op de Chinese markt. Wij 
hebben de concrete vragen van de Chinezen en dus gaan wij als link kijken in hoeverre dat 
exportbevorderend kan werken voor bedrijven die concreet gevraagd worden. Daarnaast is ook het 
element toerisme een van de belangrijke elementen. Wij hebben ook een toeristisch seminarie 
georganiseerd, samen met Toerisme Vlaanderen, dat ook vragende partij was om op die manier zich in 
de provincie Hebei te kunnen manifesteren. Er is daar heel wat belangstelling vanuit de reissector. Ook 
de Chinezen beginnen te reizen. U weet, straks na de busladingen Japanners die we hier zien rond 
flaneren in onze stad, kunnen we daar ook busladingen Chinezen bijvoegen. Tot zover, mijnheer de 
voorzitter. Ik heb mij trachten te beperken. Ik heb ook getracht tegelijkertijd zo volledig mogelijk te zijn. 
Dank u.  
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Vraagt nog een interpellant een tussenkomst over economie? 
Meneer Maes en dan meneer Beke en dan meneer Franck en mevrouw Muyshondt. In die volgorde. 
Eerst meneer Maes. 
 
 
De heer Maes 
 
Dank u voorzitter. Collega’s, ik wil eventjes terugkomen op de milieuvriendelijke bedrijventerreinen. We 
zitten inderdaad op een scharnierpunt. Wij hebben in de reglementering gehad, die is nog geldig 
trouwens, CO2-neutrale bedrijventerreinen, waar eigenlijk alleen de focus gelegen was op CO2-neutrale 
bedrijventerreinen inzake elektriciteit. Dat was toch wel een heel belangrijke nuance en waar de focus lag 
over het gebruik van groene stroom of het aankopen van groene stroom. Zo is er een aantal voorbeelden. 
Wij hebben ook zelf in de gemeente een dergelijk bedrijventerrein. Maar over gebouwen stond daarover 
op dit moment eigenlijk nog niets, behalve de algemeen geldende EPB-normen waar men aan moet 
voldoen. Nu komt er een nieuwe reglementering op ons af. Die zal er sneller zijn dan we denken. Europa 
zal die ons opleggen. In 2019 zullen alle overheidsgebouwen bijna CO2-neutraal moeten zijn. En in 2021 
zal het voor alle gebouwen gelden. Nu, dat lijkt nu nog ver weg maar 2019 is ietske meer dan een 
legislatuur om het in termen van de provincieraad uit te drukken en 2021 is twee jaar meer. Dus we 
moeten daarnaar opstappen. Zelf als gemeente proberen we daar ook onze rol in te spelen. Toevallig in 
dat CO2-neutrale bedrijventerrein Doornpark gaan we een nieuw gebouw zetten waar we al onze 
technische diensten gaan concentreren en we hebben de intentie, de beslissing van het college, dat we 
daar een CO2-neutraal gebouw van gaan maken in al zijn aspecten. Op een voorwaarde: Dat we, 
weliswaar op lange termijn, tot een rendabiliteit komen. Want ik denk dat we het systeem willen verder 
zetten naar de bedrijven. Het is de bedoeling ook dat we een beetje voorbeeldfunctie naar de bedrijven 
hebben. Dat het dan ooit rendabel moet zijn. Een bedrijf gaat nooit investeren denk ik, als het nooit 
rendabel wordt. Ik denk, gedeputeerde, dat we daar ook verder moeten en dat we die overgang moeten 
ondersteunen. Vandaag is er nog weinig van geweten dat het op ons afkomt. Gelukkig op ons afkomt, 
want ik ben daar blij over. Het is absoluut noodzakelijk dat we daar inzake verwarming via de POM verder 
aan werken. Waar we ook nog veel verder zouden kunnen werken is naar energiegebruik en 
energiebesparing in uitbating. Dat is iets waar we vandaag nog altijd niet te veel aandacht voor hebben. 
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Ik ga een voorbeeldje geven. Heel veel processen vandaag zitten eigenlijk op te hoge temperaturen. 
Waarom is dat? Omdat in feite als je uitgaat van een gas of stookolie of wat dan ook als energiebron, dan 
speelt voor energie eigenlijk weinig mee of je op lage of hoge temperatuur zit. Maar je kunt veel meer 
gaan gebruiken van restwarmte, van laagcalorische restwarmte van andere bedrijven. Synergie 
ontwikkelen om op die manier een grote besparing te realiseren. Daarvoor moet je eigenlijk processen 
proberen in lagere temperatuur te krijgen, wat dikwijls kan. Er wordt heel veel recuperatie mogelijk. Dat 
wordt gigantisch belangrijk. Er zijn studies in Engeland waar men een besparingspotentieel aan energie 
in bedrijven van 10% tot 15% kan bereiken. Dat is eigenlijk heel, heel veel. Ik denk dat we er absoluut 
alles aan moeten doen. Het is ook een kwestie van milieu, maar ook van competitiviteit. Je ziet vandaag 
energieprijzen weer heel sterk stijgen. Het rare is, het gaat economisch niet goed en toch stijgen 
energieprijzen. We gaan op een alsmaar verdere schaarste naar de toekomst. Als we onze bedrijven 
competitief willen houden, dan zullen we ze echt mee moeten begeleiden in een aantal processen in het 
economisch leven in al zijn aspecten. Dat zou ik er nog even bij willen toevoegen. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Meneer Beke en daarna meneer Franck. 
 
 
De heer Beke 
 
Ja, voorzitter, dank u. Oost-Vlaanderen, logistieke topregio. De gedeputeerde heeft een aantal 
werkgroepen vermeld die daar logistiek rond leveren. Wat ik een beetje heb gemist, maar dat is wel 
verder in de toelichting ter sprake gekomen, is de binnenvaart, het vervoer via water. Wij hebben 
natuurlijk wel het project van de Schelde-Seine, maar dat is eerder een interhaven transportweg. Maar ik 
bedoel dan langs de andere waterlopen, die tot in het hart van onze steden komen. Zeker ook wat Gent 
betreft. Een recente ervaring, een heel goed voorbeeld, is namelijk bij de afbraak van het terrein waar de 
Waalse Krook komt. Het puin is vervoerd langs het water. Maar men had daar een probleem, namelijk 
men heeft vertraging opgelopen door het feit dat de diepgang niet groot genoeg is. Dus dit is een van de 
grote problemen. Willen we dat aanpakken en bevorderen, dan zullen we daar mee te maken hebben en 
dan stuiten we ongetwijfeld enerzijds op een ecologisch probleem en anderzijds op een mogelijkheid voor 
opslag van dat slib. Ik denk dat dit toch een uitdaging is waarop we ons moeten bezinnen. Uiteraard is 
Waterwegen en Zeekanaal daar de belangrijkste actor in, maar ik denk dat het goed is dat binnen het 
project van Oost-Vlaanderen logistieke topregio, dat is toch een van de belangrijke schakels in die 
logistiek, dat we daar toch ook voldoende aandacht zouden aan besteden. Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Meneer Franck. 
 
 
De heer Franck 
 
Over de brownfields nog even. Ik denk dat het een goed initiatief is in die zin, dat het een eis is van ons 
dat we eerst kijken of er nog bestaande terreinen zijn voor wij nieuwe terreinen aansnijden. De 
reconversie van die terreinen, ik denk dat dit een goed systeem is. Wij vrezen wel een beetje – we 
hebben dat onlangs nog meegemaakt – dat er een aantal aasvliegen op afkomt, namelijk mensen die 
geld ruiken op kosten van de overheid. Ik verwijs ook – u hebt naar het eilandje verwezen – een van de 
mensen die nu aanwezig is, was ook de vervuiler van de site. Men heeft een convenant met hem 
afgesloten en hij heeft een stukje betaald. Hij heeft eigenlijk bijna alles betaald. Men maakt nu heel mooie 
terreinen en eigenlijk is de vervuiler daar nog altijd actief en hij heeft een heel mooi stukje, langs het 
water, kunnen bemachtigen. Ik denk dat toch voor uw kennisgroep dit een van de zaken is die ge nog 
eens moet bekijken. Als er een vervuiler nog actief is, dan denk ik dat die man in eerste instantie de 
vervuiling moet oplossen en dat hij daarna niet mag beloond worden. Dat is de eerste opmerking. Een 



DEBATTEN 

22 Provincieraad van 17 november 2011 

tweede opmerking gaat over China. Ik neem aan dat u bij uw laatste reis naar China contact gehad hebt 
met Hendrik Bogaert. Die man heeft eigenlijk een beetje een ambetant moment op televisie meegemaakt 
toen men hem vroeg: Is het waar dat ge een nieuwe fabriek geopend hebt in China? Ja, ja. Glunder, 
glunder. Is het waar dat ge in Oostrozebeke een fabriek gesloten hebt? Niet meer glunder. Het was een 
ambetant moment. Waarom zeg ik dat? Ik weet dat het een nieuwe sector is. U moet eens uw oor te 
luisteren leggen bij de vakbonden van Volvo Trucks. Men zegt dat men overvallen wordt door kleine 
Chineesjes, zal ik maar zeggen. Die kijken, kijken langs alle kanten. De vrees bestaat dat men Volvo 
Trucks binnenkort gaat overbrengen naar ergens anders. In het beste geval gaat overbrengen, maar dat 
men de fabriek hier gaat sluiten. Waarom? Met hetzelfde argument dat Hendrik Bogaert aanhaalt, 
namelijk de afzetmarkt is China. Dus wij gaan hier produceren. En het zou kunnen gebeuren dat Volvo 
Trucks gesloten wordt. Waarom? Omdat het interessanter is, en voor energie en voor staal en voor de 
afzetmarkt, gewoon te produceren in China. Dus ik denk dat in al uw contacten met China, dat ge ook 
naar het volgende moet kijken: Wat heeft het opgebracht voor Oost-Vlaanderen? Dat was ook de vraag 
van de collega. Mijn collega aan de rechterzijde vraagt dat verschillende keren: Zeg eens hoeveel 
arbeidsplaatsen hebben onze contacten opgebracht? Nog erger, hoeveel hebben onze contacten gekost 
in Oost-Vlaanderen? En daar hebt gij nog altijd geen antwoord op gegeven, ondanks dat nu een vraag 
komt van een partijgenoot van u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Mevrouw Muyshondt. 
 
 
Mevrouw Muyshondt 
 
Dank u wel. In verband met de brownfields. U zegt dat er achttien zijn, achttien brownfields die we verder 
kunnen ontwikkelen. Op een hoeveelheid van hoeveel brownfields in Oost-Vlaanderen ongeveer? 
 
 
De heer voorzitter 
 
Meneer De Buck, u hebt het woord voor het beantwoorden van de vier vragen. 
 
 
De heer gedeputeerde De Buck 
 
Dank u meneer de voorzitter. Ik kan alleen maar beamen dat meneer Maes een interessante 
tussenkomst gedaan heeft en een aantal interessante pistes geopend heeft. Maar u zult zien dat bij de 
heroriëntering van ons beleid naar de bedrijventerreinen daar eigenlijk al een aantal stappen in die 
richting gezet zijn. 
 
Wat betreft de heer Beke en zijn opmerkingen over de binnenvaart, inderdaad wij moeten als wij 
multimodaal willen gaan werken kijken wat de pistes daar zijn. Ik weet dat W&Z ook onder andere kijkt 
hoe men de Scheldeverbinding van Antwerpen naar Gent op termijn weer zou kunnen tot stand brengen. 
Zij het dan niet voor heel grote schepen, maar met een tonnage tot 2000 ton. Maar dat wordt uiteraard 
een zeer dure operatie. In de tijd van de koningskinderen zei men altijd: het water was er te diep. Maar 
hier stelt ge vast dat het water dikwijls niet diep genoeg is. Inderdaad W&Z is daar heel ernstig mee 
bezig, met die zaken. Op termijn ligt er allicht voor de Gentse haven een rol als de hulp voor de 
binnenscheepvaart binnen de Rijn-Scheldedelta als dusdanig. 
 
Meneer Franck maakt twee opmerkingen. Een in verband met het eilandje en de oplossing van de 
vervuiling daar. Ik weet inderdaad dat men daar de vervuiling heeft moeten inkapselen. Men heeft ze niet 
verwijderd. Het is ingekapseld. Maar voor zover ik weet gaat het hier over een historische vervuiling en 
tussen de huidige eigenaar daarvan en de periode waarin de vervuiling ontstaan is, is er geen 
rechtstreekse band. 
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De klassieke China-opmerking. Uiteraard, u noemt daar iemand die dacht ik hier een sigarenfabriek 
overgenomen had, die overgeschakeld is op de productie van chocolade en die nu zijn chocolade daar 
ter plaatse fabriceert. Ik ken dat dossier niet, maar het is in ieder geval niet voor de interne markt hier, dat 
hij daar zijn chocolade produceert, dacht ik. Ik ken die meneer eerder uit een andere context, uit zijn 
vorige leven, dacht ik. Collega, u verbaast mij enigszins, wanneer u het voortdurend hebt over de 
overplaatsing van Volvo Trucks en over de problematiek rond Volvo Trucks. Ik heb het in mijn 
tussenkomst uitdrukkelijk gehad over Volvo Cars. Er is een onderscheid dat ge moet maken tussen Volvo 
Cars, dat indertijd door de Volvo Groep verkocht werd aan Ford en dat dan via Ford in Chinese handen 
gekomen is, namelijk in de Szechuan Geely Holding Company, die het dan overgemaakt heeft aan Geely 
Automotive, een van de dochters van de holding. Volvo Trucks, ik heb het hier ook uitdrukkelijk in mijn 
vorige tussenkomst gezegd, Volvo Trucks is nog steeds een volle dochter van de Volvo Company in 
Zweden en heeft als dusdanig geen enkele band met Geely. Wat betreft de ontwikkelingsplannen van 
Geely, bij het jongste bezoek van de Chinese ambassadeur hier aan Volvo Cars, zijn de 
ontwikkelingsplannen voorgesteld voor Volvo in China. Daar bestaat de intentie om op drie verschillende 
plaatsen in China productie-eenheden op te richten. En op een vierde plaats, in Zhangjiakou, dat is in de 
provincie Hebei toevallig, zullen de motoren gemaakt worden. De bedoeling is dat men daar mikt op een 
klasse familiewagen, juist onder de grote drie – excuseer voorzitter dat ik een beetje technisch ben – de 
luxe wagens op de Chinese markt zijn zoals overal BMW, Mercedes en Audi – om juist onder dat 
segment een familiewagen op de markt te brengen in die boomende Chinese markt. Branding is uiterst 
belangrijk. Men kijkt vooral naar merken die geen Chinese merken zijn en men mikt dus vooral op dat gat 
op de markt. Dat is wat er zich voordoet. En men rekent uiteraard bij de oprichting van die fabrieken op 
de knowhow, omdat men op hetzelfde kwaliteitsniveau wil produceren voor de homemarket als die 
geleverd wordt vanuit Gent. Dat is in het kort een kleine rechtzetting voorzitter. Het gaat over de 
personenwagens en niet over de camions. Wat betreft de andere bedenkingen over de arbeidsplaatsen, 
ik stel vast dat bedrijven – of het nu Dakota is of dat het Aplitect is of dat het bedrijven zijn uit de 
voedselsector – belangstelling hebben zich op de Chinese markt te begeven. Ik stel ook vast dat 
rundveehouders wel belangstelling hebben zich op die markt te begeven en daar te gaan leveren, om 
daar te gaan verkopen. En de producten die zij daar verkopen, zijn producten die van hier komen. Van de 
rundveehouders zijn dat geen menselijke producten die zij leveren, maar dierlijke producten, collega. In 
de andere gevallen zijn het zaken die van hieruit komen. Wanneer we daar nu ook met een aantal dieren 
chocoladewaren en deegwaren geweest zijn, dan was de vraag vanuit China duidelijk, van die belangrijke 
vertegenwoordigers van de distributie, om die producten te kunnen invoeren. Niet om die producten te 
kunnen produceren. Dat wilde ik daar toch aan toevoegen. Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
Mevrouw een tweede en laatste maal. 
 
 
Mevrouw Muyshondt 
 
Heb ik antwoord gehad op mijn brownfields? 
 
 
De heer gedeputeerde De Buck 
 
Oh ja, de kwantitatieve vraag mevrouw. Met de beste wil van de wereld, dat ken ik niet. Ik ken degenen 
waarop we ons focussen, maar wij kijken alleen naar die zaken waarbij we betrokken zijn. Ik heb u al 
gezegd dat men bij de keuze daarvan een eliminatie heeft gemaakt van een aantal zaken, waarvan men 
zegt: Dat blijft daar toch liggen want daar kunt ge niks aan doen, het is op het ogenblik niet mogelijk voor 
ons dat aan te pakken. En van anderen waarvan men zegt: Daar zijn ze al goed bezig. Daar heb ik geen 
duidelijke overzichtelijke inventaris van. Ik moet u het antwoord schuldig blijven. 
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De heer voorzitter 
 
Dank u wel. 
 
Dan sluiten we dit af en we komen tot het hoofdstuk waar meestal discussie over is, meneer De Buck. 
Waar we vorige week een mooi debat over gehad hebben in deze raad, vele zaken over ruimtelijke 
ordening. 
 
We komen bij mevrouw Liliane Lebon. 
 
IN BELEIDSNOTA 12 IS NIETS MEER TERUG TE VINDEN OVER DE OPMAAK VAN PRUP’S OM DE PROBLEMATIEK VAN 

WEEKENDVERBLIJF IN OOST-VLAANDEREN AAN TE PAKKEN. IN TEGENSTELLING TOT 2011, WORDT ER IN 2012 

NOG EEN VERDERE AANPAK VOORZIEN? EN ZO JA, OP WELKE MANIER? 
 
Mevrouw Lebon, u hebt het woord. 
 
 
Mevrouw Lebon 
 
Dank u wel meneer de voorzitter. In de beleidsnota 2011 werd nog voorzien in de opmaak van prup’s om 
de problematiek van de weekendverblijven in Oost-Vlaanderen aan te pakken. Op de website van de 
provincie kunnen we inderdaad vaststellen dat door de deputatie reeds in 2008/2009 visievormingen 
werden goedgekeurd voor de gemeenten Stekene, Berlare, Moerbeke en Knesselare. Echter in de 
beleidsnota van 2012 is daar niets meer van terug te vinden. Wordt in 2012 nog in een verdere aanpak 
voorzien? Zo ja, op welke wijze? Dat was mijn vraag. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel mevrouw Lebon. 
 
Tussenkomst van de heer Dirk De Meerleer, algemeen. 
 
OPWAARDERING VAN DE DENDER ALS ECONOMISCHE TRANSPORTROUTE EN RIVIERROUTE VOOR PLEZIERVAART 
 
Alsjeblieft, meneer De Meerleer. 
 
 
De heer De Meerleer 
 
Dank u wel, meneer de voorzitter. Collega’s. Ik zou u even willen meenemen naar de tweede grootste 
rivier in feite in deze provincie, de Dender. Moesten wij vandaag op dit ogenblik aan de Dender staan, 
dan zouden we vaststellen dat dit een rustige rivier is. Dat verandert op het ogenblik dat het hard begint 
te regenen, want dan wordt het een van de snelst vloeiende rivieren van Vlaanderen. En moeten wij 
vaststellen dat deze dan nog niet snel genoeg vloeit, want de overstromingen in de laatste winterperiode 
zijn het bewijs – ook al heeft die te maken met de getijden van de Schelde uiteraard waar de Dender in 
uitmondt – dat de afwatering nog niet snel genoeg is. Naast deze twee gezichten heeft de Dender ook 
twee functies. Ze heeft een economische functie en ze heeft een toeristische functie. Ik zou zeggen dat 
het belangrijk en noodzakelijk is dat het belang van de Dender naar de toekomst toe opnieuw zou gaan 
groeien. Het is juist met een promotie van de binnenvaart dat ook de overheid ook een stuk van het 
mobiliteitsprobleem kan gaan oplossen. Hiervoor dient een belangrijk aantal infrastructuurwerken en 
aanpassingen te gebeuren op het traject tussen Dendermonde en Aalst. Maar ik geloof dat de 
doelstelling nog altijd moet blijven dat dit gedeelte van de Dender noodzakelijk op termijn een 
transportfunctie zou moeten kunnen krijgen tot een maximum van 1450 ton. Wij hebben bepaalde werken 
die via Schelde en Zeekanaal op touw zijn gezet en waarvoor uiteraard nog een investering moeten 
worden goedgekeurd maar die ook uitgevoerd moeten worden. Onder andere de vernieuwing van de 
schutsluis in Denderbelle, verplaatsen van de sluis in Aalst en het bouwen van een nieuwe zwaaikom 
eveneens in Aalst. Dit is ook de behoefte van voorbij Aalst om de Dender toch wel bevaarbaar te houden 
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voor minstens driehonderd ton. Meneer de gedeputeerde heeft er al allusie op gemaakt in zijn antwoord 
in het kader van het vorige hoofdstuk Economie, dat de POM vandaag een studie laat uitvoeren in functie 
van de duwvaart op de Schelde. Ik zou vragen dat de expertise die hieruit zal blijken, dat de conclusies 
die hieruit kunnen getrokken worden, ook zouden meespelen bij de benadering van een dergelijke 
mogelijke transportfunctie op de Dender, namelijk dus de duwvaart. Het is duidelijk dat de gemeenten en 
de steden, ik spreek over Aalst, Ninove en ook Geraardsbergen, daar voor een stuk vandaag op 
inspelen. Ik kan dit bewijzen door een voorbeeld van mijn eigen stad Aalst waar een belangrijk gedeelte 
van bestaand industrieterrein Wijngaardsveld, dat gelegen is aan de Dender, door de stad is 
teruggekocht en duidelijk in functie van watergebonden activiteit. Tussen aanhalingstekens: een 
mogelijkheid om hier een kleine containerhaven te maken. Blijkens de enquêtes die zijn gevoerd in de 
regio Aalst, zijn er voldoende bedrijven en actoren om daar in mee te spelen, zodanig dat dit een 
rendabel geheel kan vormen met als resultante dat een belangrijk stuk vrachtwagenverkeer weer van de 
N41 wordt weggehaald. Uiteraard heeft de Dender ook zijn aantrekkingskracht voor het toerisme. Ik heb 
gesteld dat de schoonheid van het Denderbekken ligt aan het nukken – mooi werkwoord – van de rivier. 
In overstromingsgebieden, die op dit ogenblik gekend zijn, wordt geen bebouwing meer toegelaten en 
wordt beperkte landbouw maar toegelaten. Maar het blijft dus ook dat de Dender op die plaatsen voor de 
fietser een waar paradijs is. En pleziervaart en passagiersvaart, die vandaag nog altijd in de lift zit, moet 
zeker en vast daar ook kunnen gedijen. Gemeenten en steden spelen daar ook vandaag reeds een rol in. 
Ik kan ook hier spreken voor mijn eigen stad, waar een brownfield, de leerlooierij, vandaag in handen en 
eigendom van Solva, op dit ogenblik het voorwerk uitmaakt van een belangrijke sanering en waar op 
termijn reeds een ruimtelijk uitvoeringsplan is goedgekeurd waar mogelijkerwijze een kleine jachthaven 
zou kunnen ingebouwd. Dus de bestemming is reeds aangeduid. Wij weten vandaag dat onze prioriteit 
voor wat de Dender betreft uiteraard gaat naar bestrijden van de wateroverlast. In het kader waarvan de 
aanleg van nieuwe overstromingsgebieden, maar ik denk dat onze aandacht evenzeer moet blijven gaan 
naar die acties rond de binnenvaart en het natuurlijke en ecologische karakter van de Dender. Het 
bekkenbestuur, waarin de waterbeheerders, de administraties, de lokale besturen vertegenwoordigd zijn 
onder het voorzitterschap van onze gouverneur, is een belangrijk instrument om die doelstellingen te 
verwezenlijken. Ik kan alleen maar vaststellen, en dat is mijn eigen mening, dat daar misschien efkes 
toch wel een tandje moet bijgestoken worden. Ik dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel meneer De Meerleer. U zult niet vergeten ons uit te leggen wat ‘nukken’ is. Want dat hebben 
wij niet begrepen natuurlijk. 
 
Tussenkomst van Frans Van Gaeveren. Meneer Beke zal ze houden. Dus meneer Beke, loco Frans Van 
Gaeveren. 
 
VRAAG NAAR OVERZICHT VAN DE 2011 BEËINDIGDE PROCEDURES VAN PRUP’S, ALSOOK VAN DE LOPENDE 

PROJECTEN EN DE PLANNEN IN OPSTART. WAT IS DE TIMING EN VERDERE AANPAK VOOR DE RUP’S, VOOR DE 

BIJZONDERE ECONOMISCHE KNOOPPUNTEN? 
 
Meneer Beke. 
 
 
De heer Beke 
 
Dank u wel voorzitter. Collega’s. In de beleidsnota 2012 wordt aangegeven dat het doel voor 2012 is om 
de afbakeningsprocessen van de kleinstedelijke gebieden Deinze, Lokeren, Ninove, Geraardsbergen en 
Wetteren af te ronden. Van een aantal zitten de prup’s reeds in de procedure. Zo hebben wij in de raad 
van 9 november, nog maar pas, de voorlopige vaststelling gedaan van de prup’s voor de afbakening van 
Ninove. Maar andere moeten nog worden opgestart. Daarnaast is er ook nog een aantal definitief 
beëindigd. Kan de gedeputeerde eens een overzicht geven van de procedures die beëindigd werden in 
2011 en daarnaast van de lopende projecten en van de plannen in opstart met hun respectievelijke 
timing? Naast de afbakeningsprocessen wil de provincie ook starten met de rup’s voor de bijzondere 
economische knooppunten: Assenede-Zelzate, Zwaarveld-Hamme, Zulte-Kruishoutem en Kluismolen te 
Sint-Gillis-Dendermonde. Een eerste vergadering van de respectievelijke stuurgroepen is reeds 
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doorgegaan op 24 oktober laatstleden. Kan de gedeputeerde ook hierover aangeven wat de timing en de 
verdere aanpak zullen zijn en wat de mogelijke knelpunten zijn binnen deze gemeenten? Tot zover mijn 
collega Van Gaeveren. Dank u wel voorzitter. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel meneer Beke. 
 
Rubriek: Opstart strategisch project energielandschap 
 
Uiteraard een tussenkomst van meneer Luc Maes. 
 
VRAGEN MET BETREKKING TOT DOELSTELLINGEN, RAAKPUNTEN, PLANNING, TIMING EN DERGELIJKE OMTRENT 

HET PROJECT ENERGIELANDSCHAP 
 
Meneer Maes, u hebt het woord. 
 
 
De heer Maes 
 
Waarom ‘uiteraard’, voorzitter. Andere collega’s kunnen er natuurlijk ook een tussenkomst over houden. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Gij spreekt inderdaad zelden over energie en energiebeleid, maar toch zeg ik ‘uiteraard’. 
 
 
De heer Maes 
 
Goed. Collega’s, er wordt door de provincie geïnvesteerd in een strategisch project Oost-Vlaanderen 
energielandschap in beweging. Het startevenement waartoe de provincieraad werd uitgenodigd onlangs, 
gaat door op 29 november. Wij hebben ook in de tweede commissie van oktober al eens een 
interessante voorstelling gehad en waar we met de verantwoordelijke ambtenaar in debat gegaan zijn. Ik 
herinner mij nog levendig het debat met een aantal collega’s, waarin we nogal eens grondig verschilden 
van mening over waar we naartoe moesten met een aantal dingen. Het was niet echt nukkig – ik zal dat 
woord nog eens gebruiken – omdat we daarin met sommigen van mening verschilden. Maar ik heb nog 
een paar concrete vragen gedeputeerde. Wat zijn de doelstellingen van het project? Wat is de planning 
en timing? Dat was mij niet geheel duidelijk. Zijn er raakpunten met de macroconcentratie zones voor de 
windturbines Maldegem, Eeklo en E40? Ik denk dat we daarvan ook in de commissie hebben gezegd dat 
ge ook energetisch eens moet kijken, want er zijn nu toch wel aanwijzingen of vaststellingen in Duitsland 
dat als men zaken met windmolens te veel gaat concentreren, dat dan de energieopbrengst per 
windmolen begint af te nemen. Dat werkt goed in een vlakte, maar als je in die vlakte veel obstakels 
begint te zetten dan gaat die windsnelheid afnemen en gaat ook de energieopbrengst wel wat afnemen. 
Is het de bedoeling om nog meer in te zetten op dergelijke strategische gebiedsgerichte 
planprogramma’s? Dat zijn ongeveer mijn vragen. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel, meneer Maes. 
De heer Yoeri Note, mevrouw Verhoeve, loco. 
 
HOE VER STAAT HET MET HET BELEIDSPLAN RUIMTE VLAANDEREN, BRV EN WAT IS DE INVLOED DAARVAN OP 

LANGETERMIJNHERZIENING VAN HET PROVINCIAAL RUIMTELIJK STRUCTUURPLAN PERES? 
 
Mevrouw Verhoeve. 
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Mevrouw Verhoeve 
 
Dank u wel, meneer de voorzitter. Meneer de voorzitter, gedeputeerde, collega’s. Met goedkeuring van 
de startnota voor de opmaak van het Beleidsplan Ruimte Vlaanderen gaf de Vlaamse regering in begin 
2011 het startschot voor de uitwerking van de visievorming van toekomstige ruimtelijke ordening. Het 
Beleidsplan Ruimte Vlaanderen moet als opvolger van het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen een 
dynamisch-strategisch plan worden met een visie op lange termijn over Vlaamse ruimte en concrete 
acties op korte termijn om dit te realiseren. Zoals het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen, zal dit 
Beleidsplan Ruimte Vlaanderen uiteraard ook het provinciaal ruimtelijk beleid gaan duiden. Kan de 
bevoegde gedeputeerde aangeven hoever het met het Beleidsplan Ruimte Vlaanderen staat? En wat de 
invloed ervan is op een langetermijnherziening van het provinciaal ruimtelijk structuurplan? Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel, mevrouw Verhoeve, die al veel partijgenoten heeft moeten redden. Anders zijn die 
tussenkomsten weg. Depanneren noemen wij dat in ons dialectisch Nederlands. 
 
Tussenkomst, laatste tussenkomst over ruimtelijke ordening, van de heer Philippe De Coninck. Hij is 
aanwezig. 
 
ER WORDT GESPROKEN OVER HET OPSTARTEN VAN TWEE PROJECTEN MET HET OOG OP MONITOREN VAN HET 

STEDELIJKGEBIEDSBELEID RONSE EN VOOR EEN PRUP ZUIDELIJKE OMLEIDING R43 TE EEKLO. WAT ZIJN DE 

DOELSTELLINGEN VAN DEZE PROJECTEN EN HOE WORDT ER CONCRETE INVULLING AAN GEGEVEN? 
 
Meneer De Coninck, u hebt het woord. 
 
 
De heer De Coninck 
 
Dank u, meneer de voorzitter. Geachte voorzitter, geachte gedeputeerden, beste collega’s. De provincie 
heeft, zoals hier reeds verschillende malen aangehaald, een belangrijke taak in de afbakening van 
kleinstedelijke gebieden en het creëren van ruimte voor regionale bedrijven in de economische 
knooppunten. Men wil ook in 2012 starten met de opmaak van diverse provinciale uitvoeringsplannen. 
Met die ruimtelijke uitvoeringsplannen wil de provinciale overheid de ruimte meer actiegericht ontwikkelen 
via uitbreiding naar inrichting en beheer. Rup’s zijn dan ook een goed instrument en zijn meer flexibel dan 
de vroegere statische bpa’s. Ze bevatten minder gestandaardiseerde voorschriften en brengen de 
tijdsdimensie in rekening. Zodra de rup’s zijn vastgesteld, moeten ze onverkort worden uitgevoerd. En 
daar mangelt het een beetje. Die plannen worden hoofdzakelijk verwezenlijkt door particuliere initiatieven 
via vergunningenaanvragen. En pas wanneer er concrete veranderingen zijn, zijn die ook zichtbaar en 
gerealiseerd en kan het proces van strategische planning als succesvol worden beschouwd. Het 
probleem is dat door de verschillende privé en publieke instellingen die gedragen strategische plannen 
niet opgelegd kunnen worden. Daardoor is de realisatie van de projecten nooit zeker. Feedback is dan 
ook noodzakelijk en dat is dan de spiegel die aan ons wordt voorgehouden. In de beleidsnota worden 
acties voorzien voor het opstarten van twee projecten voor het evalueren, monitoren en opvolgen van 
enerzijds het stedelijk gebiedsbeleid in Ronse en anderzijds het actieprogramma van het prup in Eeklo. 
Kan de gedeputeerde aangeven wat de doelstellingen zijn van deze projecten? Hoe er concreet invulling 
aan kan worden gegeven? Op welke wijze zal er worden gecommuniceerd? En is er een tijdspad, een 
timing voorzien? Dank u wel. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel, meneer De Coninck. 
Meneer De Buck, u hebt het woord. 
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De heer gedeputeerde De Buck 
 
Dank u meneer de voorzitter. Meneer de voorzitter, collega’s. Mevrouw Lebon stelt een vraag in verband 
met de weekendverblijven. Ze noemt daar terecht een aantal visievormingen die reeds goedgekeurd 
werden. Ik zal daar ook Temse aan willen toevoegen, dat ook op 18 september 2008 goedgekeurd werd. 
Er is dus inderdaad al heel wat gebeurd. Maar wat nu? In 2012 wordt een verdere aanpak voorzien. 
Maar, dat is belangrijk, die aanpak zal enigszins gewijzigd zijn van wat we voorheen geformuleerd 
hebben. Tot voor kort hebben we voorop gesteld dat alle gebieden voor verblijfsrecreatie onmiddellijk 
zouden worden herbestemd naar ofwel een gebied voor recreatief wonen ofwel naar een open 
ruimtegebied. Vooral voor de herbestemming naar open ruimtegebied is er nu een aantal praktische 
problemen gerezen. Met name het Vlaams Gewest wil geen verantwoordelijkheid voor het opmaken van 
een rup dat een herbestemming van een gebied voor verblijfsrecreatie inhoudt. Hoewel het hun 
bevoegdheid is wanneer dit gebied een groene bestemming zou krijgen. Daarenboven moet er een 
oplossing gevonden worden voor de financiële consequenties van bepaalde planopties die in het 
verleden naar voren werden gebracht. Dus die omzetting naar open ruimte is een Vlaamse bevoegdheid. 
Zij kunnen dat delegeren naar ons, maar als zij dat doen, moeten zij de financiële consequenties nemen. 
Wij hebben dus moeten uitkijken naar een nieuwe aanpak. En wij willen hier gefaseerd gaan werken 
waarbij in een eerste fase prioritair die zaken, die rup’s zouden opgemaakt worden om de nog bestaande 
open ruimtegebieden, dat zijn vrij liggende, onbebouwde en ook vandaag onbebouwbare gehelen, te 
herbestemmen van recreatiegebied naar open ruimtegebied. Dat kan zonder problemen. Voor 
Knesselare en Moerbeke zijn dergelijke rup’s in opmaak. Dan komen we tot een tweede fase waarin de 
gebieden die zouden worden bestemd naar een gebied waar wonen mogelijk wordt; ook daarvoor kunnen 
rup’s opgemaakt worden. En dan de derde fase, waar uiteraard het moeilijkste in zit. Op lange termijn 
kunnen rup’s opgemaakt worden voor gebieden die niet onmiddellijk naar open ruimtegebied kunnen 
worden herbestemd wegens gevaar voor planschade en die evenmin naar een woongebied kunnen 
worden herbestemd. En hiervoor zou dan een uitdoofbeleid worden gevoerd, waar nog beperkte 
bouwmogelijkheden zouden geboden worden tot 2020 en waar daarna enkel instandhouding van het 
bestaande zou worden toegelaten, met een nabestemming van open ruimtegebied. Dus drie duidelijke 
fasen. Wat onmiddellijk naar open ruimte gaat, naar open ruimte. Wat naar wonen gaat, naar wonen. De 
betwiste gebieden met een uitdovingbeleid. Dat is dus de nieuwe aanpak vermits de vroegere zaken niet 
mogelijk blijken. Nu de timing. Voor 2012 wordt de opmaak van de rup’s eerste fase voorzien. Voor de 
gemeenten Knesselare en Moerbeke is dat nu al in opmaak. Voor de overige gemeenten dient nog te 
worden nagegaan of er dergelijke prioritaire gebieden voorkomen. Tevens worden de bestaande 
visieteksten voor de gemeenten Stekene, Berlare, Moerbeke en Knesselare herzien in de zin dat de 
gefaseerde aanpak hierin wordt opgenomen. En als laatste stap zal in 2012, samen met de voorlopige 
vaststelling van de rup’s Knesselare en Moerbeke een provinciale stedenbouwkundige verordening 
weekendverblijven voor goedkeuring worden voorgelegd. De rup’s van de tweede fase dienen tegen 
2015 te zijn opgemaakt. Voor de rup’s van de derde fase kan dit op langere termijn gebeuren. Als 
concrete timing wordt voorzien om de rup’s voor Knesselare en Moerbeke in het voorjaar tot een 
voorlopige vaststelling te laten komen in de raad, samen met de provinciale verordening en de algemene 
visietekst. Ik denk dat het nuttig zal zijn ook deze problematiek verder rustig in de bevoegde commissie te 
bespreken. Ik stel hiervoor de commissie van februari voor. Tot zover mijn antwoord voor mevrouw 
Lebon. 
 
Ik ga dan verder en ik kom bij meneer De Meerleer. De collega pleit voor eigenlijk, wat we kunnen 
noemen, een meervoudige benutting van de Dender. Meervoudig in die zin dat er enerzijds een 
toeristisch ecologische functie is die hij vooral stroomopwaarts van Aalst ziet. Ik denk dat hiervoor 
eigenlijk een beter antwoord kan gegeven worden door de collega’s uit de deputatie die bevoegdheden 
hebben in deze materie. In het verleden is er in ieder geval al een aantal inspanningen geleverd. De 
collega wijst terecht op de bestrijding van de wateroverlast, dat dit een prioritair aandachtspunt moet zijn. 
Dan kom ik tot mijn winkel, meneer de voorzitter, tot de economische valorisatie. Ik denk inderdaad dat 
de resultaten naar het economisch nut van de Dender, dat door het toenmalig streekplatform uit Oost-
Vlaanderen een aantal jaren geleden werd gecoördineerd, dat dit verdere opvolging moet krijgen. De 
suggesties van de collega om de binnenvaart op de Dender extra kansen te geven door de 
bevaarbaarheid op te drijven 1350 ton, dat kunnen we bijtreden. Ik denk dat dit niet alleen een bijdrage 
zou zijn tot het verder benutten van wat we noemen de … (niet verstaanbaar)… maar dat het ook op 
termijn een ontlasting zou kunnen betekenen voor de N41. De suggesties zijn ook een element in de 
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uitbouw van Oost-Vlaanderen tot logistieke topregio. Ik stel voor dat de POM die de uitbouw van de Oost-
Vlaamse logistiek coördineert en stimuleert, uw suggesties alvast bekijkt. De bereidheid meneer de 
voorzitter om het pilootproject van de Schelde shuttle, als dat succesvol zou blijken, ook op de Dender te 
implementeren of althans de opgebouwde kennis daar te benutten, die bereidheid is in ieder geval 
aanwezig. Dat bewijst ook het nut van dergelijke pilootprojecten, dat men al onmiddellijk daarop inspringt 
om dat te transfereren en te gebruiken. Het multiplicatoreffect moet duidelijk aangewend worden hier. De 
POM is trouwens reeds betrokken bij de mogelijke ontwikkeling van het bedrijventerrein Burcht in Ninove. 
Ik heb de problematiek hier gequoteerd en het feit dat men daar een brownfieldconvenant aan het 
voorbereiden is en waarin men ook de waterproblematiek, die daar zeer sterk is, wil oplossen. Ook daar 
is de Dender centraal en ook bij de ontwikkeling van Ninove stellen zich die problemen. Maar wij nemen 
alvast uw denkpiste mee, collega. Ik denk dat dit heel nuttig is. 
 
Ik kom vervolgens bij de tussenkomst van collega Van Gaeveren. Hier moet ik een aantal zaken oplijsten. 
In 2011 zijn vier rup’s door de minister goedgekeurd, namelijk de afbakening van het kleinstedelijk gebied 
Dendermonde, de ringweg rond Lotenhulle te Aalter met afschaffing van de reservatiestrook, halfweg de 
grote baan te Beveren en de R4-ring te Eeklo. Daarnaast werd en wordt voor heel wat ruimtelijke 
uitvoeringsplannen in 2011 de onderzoeksfase afgesloten en/of de officiële procedure opgestart. Ik zal ze 
u oplijsten, meneer de voorzitter. De herziening van het provinciaal ruimtelijk structuurplan is in openbaar 
onderzoek. De afbakening kleinstedelijk gebied Deinze, daarvan wordt de definitieve vaststelling 
volgende maand voorzien. De afbakening van het kleinstedelijk gebied Ninove: voorlopig vastgesteld. De 
afbakening van het kleinstedelijk gebied Geraardsbergen: voorlopige vaststelling gepland voor volgende 
maand. De afbakening van het kleinstedelijk gebied Lokeren: voorlopige vaststelling volgende maand. 
Afbakening kleinstedelijk gebied Waregem op grondgebied Zulte: voorlopig vastgesteld. Aalter-brug 
Woestijne: in openbaar onderzoek. Beveren glastuinbouw Melsele: voorlopig vastgesteld. De N41: 
voorlopige vaststelling volgende maand. Ronse Ninovestraat: voorlopige vaststelling december, dus 
volgende maand. Wortegem-Petegem, het overstromingsgebied Nederbeek: voorlopig vastgesteld. Voor 
het prup Gent Handelsdokbrug werd reeds een plenaire vergadering georganiseerd. In december wordt 
nog een plenaire vergadering voor het prup Balgerhoeke voorzien. Van al die opgesomde ruimtelijke 
uitvoeringsplannen en procedures en de herziening VRS wordt vooropgesteld om naar de definitieve 
vaststelling te gaan uiterlijk in juni 2012. En hierdoor kunnen deze uitvoeringsplannen in werking treden in 
het najaar van 2012. Naast deze planprocessen die in een ultieme fase zitten, is er nog een aantal 
planningsprocessen lopende en is er nog een aantal waarvan de voorbereiding op dit ogenblik voorzien 
wordt. Voor wat betreft afbakeningsprocessen van kleinstedelijke gebieden werd het proces voor 
Wetteren momenteel stil gelegd. Daarnaast rest enkel nog het kleinstedelijk gebied van Beveren en 
hiervoor wordt de onderzoeksfase opgestart volgend jaar. In een vervolgactie op het afbakeningsproces 
voor Zottegem zal in 2012 ook een prup voor de Langestraat, kleinhandel, en wonen, worden opgestart. 
De gunning hiervoor is momenteel lopende. We zijn ook nog actief op het vlak van de windturbines. De 
planningsprocessen die in 2011 werden opgestart voor de macroconcentraties in de zones E40 en 
Maldegem-Eeklo zullen worden verder gezet en zouden tegen de zomer van volgend jaar moeten 
resulteren in een duidelijke ruimtelijke landschappelijke inplantingvisie. Ik heb het al gehad over de 
problematiek van de weekendverblijven en de timing daarvan. Voor twee gebieden is de procedure tot 
milieuscreening lopende, namelijk Groen Ursel te Knesselare en Johanna Van Verheist te Moerbeke. 
Voorlopige vaststelling wordt verwacht in 2012. Daarnaast wordt momenteel gewerkt aan een oplijsting 
van andere gebieden waar een planopmaak in 2012 noodzakelijk wordt geacht. Ten slotte zijn er de 
bijzondere economische knooppunten. Ik zal ze hier niet nogmaals opsommen. Maar hier is momenteel 
een studie naar de ruimtelijke economische potenties lopende. Ik denk dat wanneer we de resultaten van 
die studie kennen, waarvan we de oplevering verwachten in januari, dat we dan kunnen in overleg treden 
met de verschillende partners, de gemeenten, de administraties en de sectoren om de planprocessen te 
concretiseren. Naast de ruimtelijke economische studie voor die bijzondere economische knooppunten, 
loopt op dit ogenblik reeds de aanbesteding voor de plan-MER’s. Tot zover mijn antwoord voor collega 
Van Gaeveren. 
 
Meneer Maes, energielandschap. U zegt: Wat zijn de doelstellingen van dit project? Dit project ging van 
start op 1 oktober. Het kadert binnen de Vlaamse subsidieregeling van strategische projecten die 
uitvoering geven aan het structuurplan Vlaanderen. Wij willen vanuit de provincie hier de energietransitie 
in Oost-Vlaanderen ondersteunen, stimuleren en faciliteren. De energietransitie is noodzakelijk in het 
kader van de doelstelling om tegen 2020 13% van onze energie als herzienbare energie te leveren. Er 
zijn drie pijlers in het project. Ten eerste: het ondersteunen en faciliteren van het grootschalige 
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energieproject. Ten tweede: het vervullen van een scharnierfunctie tussen de overheid en de 
projectontwikkelaars met het oog op het bespreekbaar maken van specifieke knelpunten. Bijvoorbeeld – 
en dat is dan werkelijk de scharnier in al deze dossiers – de collega van energie zal het hier ongetwijfeld 
eens mee zijn - het verdelen van de lasten en de lusten in deze problematiek. Ook de problematiek waar 
de collega die de milieuvergunningen aflevert, voortdurend mee geconfronteerd wordt. Ten derde: de 
mensen bewust maken van de noodzaak van de energietransitie en via participatie de betrokkenheid bij 
de burger vergroten. Op basis van een strategisch gecoördineerde aanpak wil het project komen tot een 
structurele samenwerking tussen de diverse betrokken partijen om het draagvlak – dat blijkt herhaaldelijk 
bij de discussies over energie – te vergroten. Nadruk ligt hier op inrichting en beheer. Het aspect planning 
als dusdanig, behoort uitdrukkelijk tot de dienst Ruimtelijke Planning, die zich verder met het ruimtelijk 
aspect zal bezighouden. Dat is een duidelijke scheidingslijn die we in het vervolg zullen zien wanneer het 
over dit project gaat. Inrichting en beheer enerzijds, anderzijds het element planning dat bij de dienst blijft. 
Het project wordt voor 60% gesubsidieerd door de Vlaamse overheid, 40% door de provincie. Wij krijgen 
de subsidie gespreid over een periode van drie jaar. En het is de bedoeling om te kijken of we na verloop 
van die drie jaar via partnerschappen voldoende externe middelen kunnen genereren om het project 
verder te zetten en er zodanig voor te zorgen dat het project verder blijft staan, eens dat de subsidiëring 
stopt. Er is reeds een waarnemend projectcoördinator aangesteld. Het startevenement is op 
29 november. De bedoeling is het project kenbaar te maken aan de buitenwereld met het oog op de 
scharnierfunctie, waar ik het reeds over gehad heb, en de begrippen energietransitie en 
energielandschap in Oost-Vlaanderen meer zichtbaar te maken. Dit kadert binnen een 
communicatiestrategie die ook voor de projecten inzake grootschalige inplanting van windturbines in 
Meetjesland en in de zone E40 van toepassing is. In december zal hoofdzakelijk gewerkt worden aan de 
projectstructuur. Daarnaast lopen op dit ogenblik de technische aspecten: de aanwervingprocedure voor 
een definitieve projectcoördinator, een halftijds medewerker communicatie en participatie en een halftijds 
administratiemedewerker. Vanaf januari van volgend jaar wordt dan uiteraard gewerkt aan de aspecten 
inrichting en beheer van een concreet transitieproject. En de keuze van het gebied zal bepaald worden in 
samenspraak met de provincie en met eventueel geïnteresseerde ontwikkelaars die in een bepaald 
gebied actief zijn. Hiervoor zal overleg gepleegd worden. Een belangrijke vraag: Is er een raakpunt voor 
windturbines Maldegem-Eeklo en E40 waarvoor planningsprocessen lopen op dit ogenblik? Dat is een 
uiterst belangrijke vraag voorzitter. Het project energielandschap Oost-Vlaanderen is een autonoom 
project dat als dusdanig niet onder de bevoegdheid van de provincie valt. Het was trouwens een van de 
voorwaarden om de Vlaamse subsidie te krijgen. Het project dient neutraal te zijn vanuit die optiek, de 
belangen te verdedigen van de verschillende partners, dus in de eerste plaats Vlaanderen en de 
provincie. Maar in de toekomst kunnen die partnerschappen uitbreiden. Met betrekking tot de 
planningsprocessen is het alleen de provincie die initiatiefnemer is. Met andere woorden, zijn het de 
provincie en de provincieraad die zullen bepalen hoe het staat met de inplanting van windturbines in 
Meetjesland en in de zone E40. Het project energielandschap zal voornamelijk communiceren in verband 
met dit planningsproces. Dat is dus het verschil: communiceren en sensibiliseren. Eenmaal er een 
voorkeursscenario voor die inplanting van de grootschalige windturbines is bepaald, zal het project een 
concrete en faciliterende rol opnemen in de feitelijke realisatie van een van de energielandschappen. Met 
de nadruk op inrichting en beheer. Planning provincie: inrichting en beheer van het energielandschap. Ik 
kom er altijd op terug. In dit verband zal, wat we noemen een tool kit, een instrumentarium is misschien 
een beter woord, een instrumentarium, een verzameling mogelijke antwoorden op knelpunten worden 
uitgewerkt. Die moeten toelaten de meerwaarde voor de omwonenden en de lokale besturen te vergroten 
en dus ook het draagvlak. Want hier komen we op de problematiek. Wij worden geconfronteerd met 
energieprojecten waarbij het voordeel in een zeer beperkte groep ligt, binnen een zeer beperkt aantal 
mensen. Waarbij noch de omwonenden, noch de lokale besturen betrokken zijn. Juist ook aan dat 
draagvlak zal er moeten gewerkt worden. En dan de hamvraag: Is het de bedoeling om nog meer van 
dergelijke strategische gebiedsgerichte planprogramma’s te doen? Ja. Het antwoord is eenvoudig: Ja. Ik 
zou het daarbij kunnen laten. Het is belangrijk dat een ruimtelijke visie en een bestemmingsplan een 
waarde krijgen wanneer ze effectief worden toegepast op het terrein. Het is juist om die transitie, die 
betrokkenheid van het plan naar de uitvoering te verwezenlijken dat we meer en meer realisatiegericht 
moeten gaan werken. En daarbij de verschillende partners zoveel mogelijk betrekken. Financiering, 
personeel, opmaak van uitvoeringsplannen, verlenen van vergunningen, verwerving van gronden, 
realisatie van het terrein, dat allemaal moet samen binnen een gecoördineerde visie gecentraliseerd 
worden. Dat is de bedoeling. Niet meer in verspreide slagorde. En vaak dan ook met een versplinterd of 
helemaal geen resultaat aan het einde te komen, omdat men niet alle actoren op een passende manier 
bij het project betrokken heeft. Momenteel zijn we al aan het onderzoeken welke mogelijke projecten 
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hiervoor in aanmerking kunnen komen. Er is een nieuwe subsidiëringsfase die door het Vlaams Gewest 
is aangekondigd in het voorjaar van 2012. We willen daar klaar voor zijn. Er wordt gedacht aan een 
projectmatige aanpak binnen het kleinstedelijk gebied. Ninove zou hiervoor in aanmerking kunnen 
komen. Beveren zou hiervoor in aanmerking kunnen komen. Maar we kijken ook tegelijkertijd niet alleen 
naar een stedelijk gebied, maar ook naar een buitengebied. Natuurverbindingsgebieden, landschapspark, 
de Moervaart, zouden hiervoor kunnen in aanmerking komen. Eigenlijk laten de fondsen die uit deze 
subsidiëring komen ons toe om net zoals voor het energielandschap Oost-Vlaanderen, bijkomend 
personeel in te zetten bij deze gecoördineerde opdracht. Weliswaar gefinancierd. Daarnaast is het ook 
een doelstelling om het strategisch projectmatig en realisatiegericht werken steeds verder te integreren 
binnen onze werking van de dienst Ruimtelijke Planning. Straks zal ik daar nog op moeten terugkeren bij 
een van de komende e vragen. Het is de bedoeling dat men vooraf bepaalt: Wat gaan wij doen en wat 
gaan we niet doen en waarom gaan we het doen? Waarop gaan we inzetten? En daarbij telkens op 
voorhand te zoeken naar de geschikte partnerschappen. Dat kan binnen de overheid zijn, dat kan ook 
binnen de private sector zijn. 
 
Ik ga verder meneer de voorzitter, en ik kom bij de vraag van meneer Note over het Beleidsplan Ruimte 
Vlaanderen. Een belangrijke vraag maar een vraag waar we uiteraard maar een gedeeltelijk antwoord op 
kunnen geven. Want ook op het niveau Vlaanderen is men nog niet zodanig ver met de ontwikkeling 
hiervan. U zult woorden herkennen die we hier vaak gehoord hebben. Men is op het ogenblik bezig met 
een Groenboek hiervoor. Dat Groenboek zou moeten klaar zijn tegen het einde van dit jaar. Het zal 
voorgesteld worden aan de Vlaamse regering. Dat Groenboek zou een scherpe probleemstelling moeten 
bevatten van: Wat willen we? En het zou ook moeten bevatten: Wat zijn de principes van het RSV die we 
willen behouden? Een Groenboek, dat weten we nu stilletjes aan in deze raad, daarop volgt een Witboek. 
Dat is de nomenclatura. Dat zou moeten klaar zijn tegen midden 2013. Daar is een selectiefase voorzien 
waarbinnen dan de strategische en de operationele doelstellingen van het PRV, Beleidsplan Ruimte 
Vlaanderen, een nieuw letterwoord dat we gaan moeten leren, zullen verwoord worden. En de bedoeling 
van de Vlaamse regering is dat zij tegen het einde van hun legislatuur, dat is tegen juni 2014 als ik het 
goed heb, een ontwerp van PRV zouden hebben. Er worden momenteel verschillende uitdagingen 
geformuleerd: klimaatsverandering, demografie, globalisering, we kennen dat, waarbij wordt onderzocht 
hoe deze ruimtelijk worden vertaald binnen de principes van het RSV. Ik verwijs er hier terloops ook nog 
naar dat wij binnen ons provinciaal ruimtelijk structuurplan ook eigenlijk al met de bevolking, met de 
democratisch wijziging moeten rekening houden. Er is niets nieuws onder de zon. De bedoeling is dat 
uiteindelijk het PRV, ik gebruik de nieuwe nomenclatuur die ik ook in mijn vorige tussenkomst gebruikt 
heb, dat er een strategisch en op realisatie gericht instrument zou komen, dat kan beantwoorden aan de 
maatschappelijke uitdagingen. Het is de overgang binnen de planning van het statisch aspect van het 
plan naar het koppelen van het plan aan de uitvoering. Dat is iets nieuws. We gaan daar moeten leren 
mee leven in de toekomst. Er moeten strategische keuzes gemaakt worden over wat op korte termijn 
wordt gerealiseerd en men moet bij de opstelling van het Witboek ook een doelstelling hebben. Men moet 
de agenda’s van de verschillende beleidsniveaus en administraties op elkaar afstemmen met het oog op 
integratie. Over de inhoud van het BRV en eventuele taakverdeling of planningsverantwoordelijkheid van 
bestuurlijke overheden bestaat nog geen duidelijkheid. Het is dan ook moeilijk om de invloed van het 
BRV op een langetermijnherziening van het PRS in te schatten op dit moment. Zodat we op het vlak van 
inhoud en visie en ook op het vlak van het instrumentarium nog weinig kunnen zeggen. Meer 
duidelijkheid zal ten vroegste kunnen blijken op het einde van het jaar, wanneer het Groenboek 
gepubliceerd wordt. Wat op het ogenblik wel reeds naar voren komt is het belang van, ik herhaal het, 
strategisch projectmatig en uitvoeringsgericht werken. Ook op provinciaal niveau zal het belangrijk zijn 
om die strategische keuzes te maken. Te kijken: Wat willen we doen? Waar willen we eindigen? Welke 
middelen en welke partners hebben we daarvoor nodig? En hoe gaan we dat financieren? Dat is een 
algemeen principe dat we ook in ons project Oost-Vlaanderen energielandschap en in komende projecten 
zullen moeten toepassen. Verder hierover ongetwijfeld in de loop van volgend jaar. Dat was mijn 
tussenkomst voor de heer Note. 
 
Ik denk dat ik hier dan tot meneer De Coninck kom. Die stelt een vraag over de toekomst. Hij zegt: Er 
wordt gesproken over het opstarten van twee projecten waarin ge dat wil monitoren wat er gebeurt. 
Inderdaad, binnen die nieuwe visie waar ik het over gehad heb, willen we naar de toekomst ook de 
uitvoeringsplannen die we gemaakt hebben van nabij volgen, monitoren. Niet alleen om te weten wat er 
gebeurt, maar ook om naar komende planprocessen te kunnen bijstuderen wanneer we 
onvolkomenheden vaststellen. We hebben hier gekozen voor de Zuidelijke omleiding R4 rond Eeklo. Dat 
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is een belangrijk project. We kunnen ook voor andere projecten kiezen. Wat is de bedoeling van een 
monitoringsysteem? Wij willen zowel korte processen die in een keer afgelopen zijn, gewone prup’s, als 
langdurige processen zoals de afbakening van kleinstedelijke gebieden, verder blijven volgen. We zullen 
een stuurgroep moeten samenstellen waar de diverse betrokken partijen bij betrokken zijn: de 
gemeenten, de Vlaamse administratie, de provincie en de intercommunales. De bedoeling is uiteindelijk 
om van de actieprogramma’s de uitvoering te volgen, om hieruit de nodige feedback te putten. Wij willen 
controleren in hoeverre alles gerealiseerd wordt. Wij willen weten wat de problemen zijn die hierbij 
opduiken en wij willen bij nieuwe acties kunnen proactief reageren. Bij de R43 in Eeklo zal dat vooral 
gericht zijn op de voortgang van de uitvoering van de werken en de problemen die daarmee gepaard 
gaan. In principe zal bij dat kortstondige, dat zeer duidelijke en grondig omschreven project, de actie 
eindigen wanneer het prup uitgevoerd zal zijn. Wanneer die Zuidelijke omleiding er zal liggen. In de casus 
van afbakeningsprocessen is dat iets moeilijker, want daar zitten we met een continu proces, waarin 
naast het opvolgen van het actieprogramma ook zal moeten gedacht worden aan nieuwe evoluties en 
aan nieuwe evoluties in het nieuwe stedelijke beleid en op nieuwe tendensen. Een monitoringsysteem 
moet ons ook helpen in de toekomst wanneer bepaalde planningsprocessen stranden door procedures bij 
de Raad van State. Door bijvoorbeeld de diverse partijen in de stuurgroep rond de tafel te brengen kan 
getracht worden snel naar een oplossing te zoeken. Ook de financiële aspecten voor de uitvoering van 
diverse acties kunnen via dit monitoringsysteem en bijhorende groepen opgevolgd worden. Er werd 
geopteerd voor de case Ronse daar dit afbakeningsproces reeds gefinaliseerd is en aangezien er al een 
aantal bijkomende acties in het uitvoeringsprogramma in uitvoering is. Zo is de stad Ronse samen met de 
intercommunale Solva bezig met de realisatie van bedrijventerrein Pontstraat, de realisatie van de 
cultuursite, terwijl de provincie bezig is met de opmaak van nog een bijkomend rup voor de reconversie 
van een deels niet goed gesitueerd bedrijventerrein binnen het stedelijk gebied, waarbij anderzijds ook de 
ontwikkeling van een groot textiel-innovatiecentrum aan bod komt. Er wordt geopteerd om dit 
monitoringsysteem te coördineren vanuit de provincie, aangezien de provincie reeds de opdracht heeft 
gekregen van de Vlaamse overheid om de planvorming te coördineren. Dit evenwel wil niet zeggen dat 
de provincie alle uitvoeringstaken op zich gaat nemen. Dat blijkt al duidelijk uit het actieprogramma. Eens 
de eerste twee monitoringsystemen vlot op gang zijn getrokken, kan gestart worden met de andere 
processen. Het lijkt aangewezen binnen de dienst Ruimtelijke Planning hiervoor een coördinator aan te 
stellen. Tot zover de monitoring. Monitoring is uiteraard iets anders dan waar ik het over gehad heb. Ik 
heb gesproken van de strategische planning en opvolging in mijn vorige tussenkomst. Tot zover, meneer 
de voorzitter. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Dank u wel. Zijn er nog interpellanten die het woord vragen? 
Meneer Schollaert, ik herinner u mij niet als interpellant, maar uiteraard krijgt u het woord. 
 
 
De heer Schollaert 
 
Meneer de voorzitter, het was niet als interpellant maar als een kleine tussenkomst. Ik wil namelijk 
aansluiten bij wat collega De Meerleer over de Dender zei. Maar ik wil even de aandacht trekken op het 
gebied stroomopwaarts van de Dender, namelijk de Dender tussen Aalst, Ninove, Geraardsbergen. Dat 
deel van de Dender is eigenlijk minder economisch interessant of economisch onrendabel, maar op het 
toeristische vlak zeer belangrijk. Door zijn enorme bochten is dit inderdaad economisch onrendabel, maar 
het maakt dat de Dender daar zeer mooi is. Het mooiste stuk van de Dender is tussen Aalst en 
Geraardsbergen. Dat is op toeristisch gebied. Op het gebied van pleziervaart is Vlaanderen in volle 
ontwikkeling, maar ook Nederland dat ons vooraf gaat is een belangrijke passant met zijn boten. Een 
massa boten gaat in de zomer van Nederland via Aalst, Ninove, Geraardsbergen naar Frankrijk. Zij 
leggen dus ook af en toe aan in een van die steden. Maar wat is het belang van de toeristische vaart op 
de Dender? Dat is de diepgang ook. Men heeft ongeveer een meter nodig. Waarom is het belangrijk dat 
die diepgang blijft gerespecteerd? Dat is een stuk vandalisme dat kan plaatshebben. Wanneer men 
bijvoorbeeld een fiets gooit in de Dender, verkleint men onmiddellijk de diepgang en wanneer een boot 
beschadigd wordt aan zijn romp of aan de schroef door de aanwezigheid van een weggegooide fiets in 
de Dender, is dat een heel vervelende zaak voor de passant. Er zijn twee maatschappijen die met de 
toervaart daar operationeel zijn. Dat zijn de vzw Reko en Rogier de Witte. Die hebben eigenlijk ook nood 
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aan een grotere diepgang maar ook aan onderhoud langs de Dender, namelijk de overgroeiende bomen 
vormen dikwijls een hindernis bij het nemen van de bochten. Ik heb het zelf meegemaakt dat een boot 
van Reko beschadigd werd doordat deze in een van de bochten in aanraking kwam met overgroeiende 
bomen. Ik vraag aandacht voor dat feit. Als de deputatie van de provincie met Waterwegen en 
Zeekanalen over het onderhoud van de Dender zou spreken, dan is dit een facet dat kan worden 
meegenomen. Dat was mijn kleine tussenkomst. Dank u. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Het is documentarisch. In het vervolg, ge zit hier al vijf jaar, moet ge u aansluiten bij de interpellant. Als 
meneer De Meerleer spreekt, vraagt ge het woord en zegt daar ook iets over. Nu zegt u het na het 
antwoord van de gedeputeerde. Hij kijkt, niet meewarig. Maar dit is alleen maar documentatie, want daar 
kunnen we niet aan beginnen. Dus als dat nog eens voorkomt, vraagt u het woord en sluit u aan met uw 
eigen mening bij dat thema. 
Zijn er nog mensen die het woord vragen? 
 
 
De heer Schollaert 
 
Dank u voorzitter voor de opmerking. Het was mij ontgaan. 
 
 
De heer voorzitter 
 
Allright. 
Niemand meer? Goed. 
 
Mensen, wij hebben nog 102 tussenkomsten en nog 5 dagen. 
Ik heb met de fractieleiders afgesproken dat we er twintig per dag doen. 
We zijn schoon op tijd, maar ik reken erop dat men dat respecteert dat we er twintig doen. 
Altijd, dan zijn we schoon en dinsdag sluiten we dan af met een schone agenda. 
 
Volgende week is het in eerste instantie meneer Hertog en dan twee volle dagen voor veertig 
tussenkomsten voor de heer Dauwe. 
Hij gaat hier een ongelofelijke ondervraging tegemoet.  
Eerst hebben we cultuur en kunst. 
Dan zeventien milieu. 
Dan patrimonium en zo meer. 
Gij zijt twee dagen in de arena. 
Meneer Hertog zal kort zijn en een dag doen. 
 
Ik sluit de vergadering tot dinsdag om 14.00 uur. 
 
 
EINDE VAN DE ZITTING 


